




3 شنبه -23 تیر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4600
اقتصادی

بانک مرکزی اعلام کرد؛

نقدینگیهزارو۵۲۹هزارمیلیاردتومانشد
بانک مرکزی نقدینگی اسفند سال گذشته را بیش از هزار و ۵۲۹ هزار میلیارد تومان 

اعلام کرد که نسبت به اسفندماه سال قبل از آن، ۲۲.۱ درصد رشد داشته است.
به گزارش بانک مرکزی با انتشار گزیده  آمارهای اقتصادی در بهمن سال گذشته، حجم 
نقدینگی را بیش از هزار و ۵۲۹ هزار میلیارد تومان اعلام کرد که نسبت به اسفندماه 
سال قبل از آن، ۲۲.۱ درصد و نسبت به مدت مشابه سال ۹۵ نیز ۲۳.۲ درصد افزایش 

نشان می دهد.
حجم پول در این دوره به ۱۹۴۶.۷ هزار میلیارد ریال رسید که نسبت به اسفندماه سال 
قبل از آن ۱۹.۴ و نسبت به اسفندماه سال ۹۵ به میزان ۱۹.۳ درصد رشد یافته است. 
میزان شبه پول در گزیده های آماری منتشر شده در اسفندماه سال قبل به ۱۳۳۵۳.۱ 

هزار میلیارد ریال رسیده که نسبت به اسفند ۹۵ هم ۲۲.۵ درصد رشد داشته است.
بانک مرکزی، بدهی بخش غیردولتی را در اسفند سال قبل ۱۰۹۱۸.۵هزار میلیارد ریال 
اعلام کرده که به نسبت اسفند سال قبل از آن ۱۹.۰ درصد و به نسبت مدت مشابه سال 

۹۵ نیز ۲۴.۷ درصد افزایش نشان می دهد.
بر اساس این گزارش، میزان دارایی های خارجی سیستم بانکی در اسفندماه سال قبل 
۷۳۲۹.۰ هزار میلیارد ریال اعلام شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل ۲۵.۹ درصد 
افزایش یافته است. در عین حال، بدهی بخش دولتی در دوره مورد بررسی ۲۵۸۳.۳ هزار 
میلیارد ریال است که نسبت به اسفندماه سال ۹۵ به میزان ۲۶.۴ درصد و نسبت به 

اسفندماه سال ۹۵ نیز ۱۷.۶ رشد نشان می دهد.
*خلاصه دارایی ها و بدهی های بانک مرکزی

جداول گزیده های آماری منتشر شده نشان می دهد که دارایی های خارجی بانک 
مرکزی در اسفندماه سال قبل به ۴۰۷۷.۶ هزار میلیارد ریال رسیده افزایشی ۲۰.۱ 
درصدی نسبت به اسفندماه ۱۳۹۵ داشته است؛ این رقم در مقایسه با اسفند ۹۵ نیز 

کاهشی ۳.۵ درصدی داشته است.
*میزان اسکناس و مسکوک

بر اساس این گزارش، میزان اسکناس و مسکوک در اختیار بانک مرکزی در اسفندماه 
به اسفندماه کاهشی ۴۳.  سال قبل، ۲۸.۴ هزار میلیارد ریال اعلام شد که نسبت 

۳درصدی و نسبت به اسفندسال ۹۵ نیز ۶۳.۷ درصد رشد نشان می دهد.
*بدهی بخش دولتی

همچنین، بدهی بخش دولتی به بانک مرکزی در اسفندماه ۹۶ رقم ۵۲۵.۲ هزار 
میلیارد ریال را نشان می دهد که نسبت به اسفندماه سال ۹۵ به میزان ۱۰.۵ درصد و 

نسبت به بهمن ماه سال ۹۵ نیز ۶.۶ درصد رشد داشته است.
*بدهی بانک ها

بدهی بانک ها به بانک مرکزی در اسفند سال قبل ۱۳۲۰.۳ هزار میلیارد ریال بود که 
نسبت به اسفندماه سال ۹۵ به میزان ۱۹.۲ درصد رشد و نسبت به مدت مشابه سال قبل 

از آن ۳۲.۴ درصد افزایش یافته است.
*میزان سپرده بانک ها و موسسات اعتباری

از سویی دیگر، میزان سپرده بانک ها و موسسات اعتباری نزد بانک مرکزی به رقم 
۱۶۰۵.۳هزار میلیارد ریال رسیده که نسبت به اسفندماه ۹۵،   ۱۹.۳ درصد و نسبت به 

بهمن سال ۹۵ نیز ۲۰.۷ درصد افزایش نشان می دهد.
*سپرده های بخش دولتی

سپرده های بخش دولتی نزد بانک مرکزی در اسفند ۹۶ رقم ۳۹۷.۷ هزار میلیارد ریال 
بود که نسبت به اسفند سال ۹۵ به میزان ۲۲.۰ درصد رشد و نسبت به دوره مشابه سال 

قبل، ۲۲.۲ درصد افزایش یافته است.
*میزان بدهی های ارزی

 همچنین بر اساس این گزارش، میزان بدهی های ارزی بانک مرکزی در اسفندماه 
سال قبل ۱۹۱۰.۳ هزار میلیارد ریال بوده که نسبت به اسفند سال قبل از آن، ۳۰.۰ 

درصد رشد و همچنین نسبت به اسفند ماه سال ۹۵ نیز ۷.۱ درصد کاهش یافته است.

وزیر نیرو: 

10درصدصرفهجوییمشکلخاموشیبرقرا
حلمیکند

وزیر نیرو تاکید کرد که تنها با ۱۰ درصد صرفه جویی روزانه در مصرف از سوی مردم 
مشکل خاموشی های کنونی برق کشور رفع می شود. 

رضا اردکانیان روز پنجشنبه در حاشیه راه اندازی پست ۲۳۰ کیلو ولت شهرستان 
گرمی مغان )در شمال استان اردبیل( در گفت و گو با خبرنگاران افزود: ظرفیت تولید 

برق کشور اکنون ۵۲ هزار مگاوات است.
وی با بیان اینکه در روزهای اوج مصرف میزان مصرف برق به ۵۶ تا ۵۸ هزار مگاوات 
در کشور می رسد اظهار داشت: در این زمان ها چیزی حدود چهار تا ۶ هزار مگاوات 
کمبود برق داریم که اگر تنها ۱۰ درصد صرفه جویی شود این میزان قابل جبران است.

وزیر نیرو اضافه کرد: به علت تغییرهای اقلیمی و آسیب های جدی که کشورهای 
صنعتی در سالیان گذشته به محیط زیست وارد آورده اند، مجبور به سازگاری با شرایط 

اقلیمی جدید همچون کم آبی و محدودیت های زیست محیطی هستیم.
اردکانیان ادامه داد: امسال در کشور ۲۶ درصد کمبود بارش داشتیم که در برخی 
استان ها از جمله سیستان و بلوچستان و هرمزگان این میزان تا ۸۰ درصد نیز بوده و این 

موضوع در تولید برق نیز محدودیت هایی ایجاد کرده است. 
او تاکید کرد که تنها با رعایت الگوی مصرف و صرفه جویی می توانیم بر مشکلات 

چیره شویم.
وزیر نیرو با بیان اینکه مردم ایران از لحاظ فرهنگی ملتی پیشرو و بزرگ است، تاکید 
کرد: اما باید قبول کنیم که در زمینه صرفه جویی مصرف انرژی متاسفانه موفق عمل 

نکرده ایم و مصرف ما بسیار بیشتر از دیگر کشورهای جهان است.
اردکانیان با اشاره به اقدام های دولت در زمینه کاهش فشار بر صنعت برق و مقابله با 
خاموشی های مقطعی برق در کشور گفت: تغییر ساعات کار ادارات، افزایش تعرفه برق 
سازمان های دولتی در ساعات اوج بار و توافق با صنایع و بخش های بزرگ کشاورزی 
برای توقف تولید در ساعات پیک مصرف و انتقال آن به ساعات دیگر از جمله این اقدام 

ها به شمار می رود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت :

فشارهایمالیاتیبرتولیدکنندگانحداقلشود
وزیر صنعت، معدن و تجارت خواستار حداقل شدن فشارهای مالیاتی بر تولیدکنندگان 
شد. محمد شریعتمداری پیش از ظهر پنجشنبه در سفر به فیروزکوه طی سخنانی با بیان 
این که حدود ۱۴۰۰ کالا ممنوعیت واردات گرفته اند، گفت: محصولات مواد غذایی از 

جمله محصولاتی هستند، که ورود آن به داخل کشور ممنوع است.
وی این ممنوعیت را فرصت بزرگ واحدهای غذایی داخلی دانست و افزود: در حال 

حاضر فشارهای زیاد حاصل از خروج آمریکا از برجام بر اقتصاد کشور وارد شده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خواستار به حداقل رساندن فشارهایی مانند مالیات به 
تولیدکنندگان شد و گفت: باید در این شرایط فشارها را به حداقل برسانیم، تا مشکلات 

موجود سبب توقف تولید نشود.
شریعتمداری پمپاژ نا امیدی در کشور را از توطئه های دشمنان دانست و گفت: 
مشکلات داریم، اما قابل حل است، نباید ناامید شویم، که در این صورت دشمن به هدف 

خود رسیده است.
وی از رفع مشکل برق در کشور تا ۱۵ مرداد خبر داد و گفت: باید صنعتگران و 

تولیدکنندگان مانند قبل با امید و نشاط به فعالیت خود ادامه دهند.
بر اساس این گزارش ۹۲ واحد تولیدی فعال در ۲ شهرک صنعتی فیروزکوه وجود دارد 

و ۶۸ واحد تولیدی نیز نیمه فعال و یا تعطیل است.
حدود ۲۵۰ نفر به طور مستقیم در واحدهای صنعتی این شهرستان مشغول به کار 

هستند.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس مطرح کرد

انتقادازتداومتضعیفاقتصادخانوارها
 عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی از عدم تشکیل جلسات شورای عالی 

رفاه و تامین اجتماعی انتقاد کرد.
عباسعلی پوربافرانی  درباره وضعیت معیشتی خانوارها، گفت:از ابتدای تشکیل مجلس 
شورای اسلامی با وجود اینکه نمایندگان ناظر مجلس در شورای عالی رفاه و تامین 

اجتماعی انتخاب شده اند؛ اما جلسات این شورا تشکیل نشده است. 
به وضعیت  ادامه داد:رسیدگی  اجتماعی مجلس شورای اسلامی  عضو کمیسیون 
معیشت، حقوق و دستمزد خانوارها از موضوعات اصلی و مهم می تواند باشد که در 

شورای عالی رفاه و تامین اجتماعی مورد بررسی قرار بگیرد.
نماینده مردم نایین، خور، بیابانک درمجلس شورای اسلامی با انتقاد از گرانی های اخیر 
گفت: نرخ رسمی تورم در کشور یک رقمی اعلام می شود و دستمزدها براساس آن با 
رشد سالانه روبرو می شود؛ اما روندی صعودی نرخ ارز که باعث آشفتگی بازارها شده، 
توان خانوارها را برای تامین معیشت با چالش جدی روبرو کرده است.پوربافرانی تصریح 
کرد:در حالی افزایش قیمت ارز روی سطح معیشت خانوارها تاثیرگذار بوده که پیش بینی 
برای تقویت درآمد خانوارها برای جبران گرانی های ناشی از افزایش نرخ دلار صورت 
نگرفته است.اگر اکثریت مردم در سال گذشته می توانستند با درآمد محدود خود حدود 
نیمی از مایحتاج زندگی را تامین کنند اما گرانی ها اخیر و روند صعودی اجاره بهای 

مسکن شرایط را برای خانوارها از لحاظ اقتصادی دشوارتر کرده است.
عضو ناظر مجلس در شورای عالی رفاه و تامین اجتماعی یادآور شد:در حوزه مدیریت 
بازار ارز و تنظیم بازار باید از اتخاذ تصمیمات عجولانه خودداری کرد در این راستا باید 

تصمیمات باید با هماهنگی بیشتری اتخاذ شود.

در شرایطی که برخی از تحلیلگران اقتصادی عنوان می کنند افزایش نرخ سود بانکی 
در شرایط حاضر به هیچ وجه به صرفه و صلاح اقتصاد کشور نیست، اما در مقابل، 
گروهی از کارشناسان تاکید دارند اگر نرخ سود بانکی خیلی پایین باشد، تمایل کمتری 
برای سپرده گذاری در بانک ها در مردم ایجاد و سرمایه ها در ملک و خودرو و طلا و 

ارز انباشت می شود. 
تقریبا ۱۰ ماه از آخرین تصمیم شورای پول و اعتبار درباره نرخ سود بانکی می گذرد؛ 
تصمیمی که در نهایت منجر به کاهش نرخ سود بانکی شد. اما در این بازه زمانی 
اتفاقاتی که در بازارهای مختلف به وجود آمد، این ابهام را ایجاد کرد که شاید بانک 
مرکزی و اعضای شورای پول و اعتبار دوباره برای تعیین تکلیف نرخ سود بانکی به 
دور یک میز بنشینند و نرخ تازه ای را برای سود بانکی اعلام کنند تا نقدینگی های 
سرگردان از بازارهای ارز، سکه و طلا خارج شود و دوباره به بانک ها بازگردد. نرخ 
سود سپرده بانکی طی سال های ۱۳۹۲ تاکنون با توجه به روند نزولی تورم، در شیب 
کاهشی قرار گرفت و از نرخ هایی که به ۳۰ درصد در بانک ها می رسید، تا ۱۵ درصد 
کاهش یافته است. سود تسهیلات نیز در حد ۱۸ درصد قرار دارد. در سال گذشته 
و در جریان انحرافاتی که برخی بانک ها در اجرای نرخ سود داشتند، بانک مرکزی 
دستورالعملی را برای الزام به منظور رعایت نرخ سود تا ۱۵ درصد و حذف نرخ های 
بالاتر به بانک ها ابلاغ و در دستور کار قرار داد. این تکلیف موجب شد تا در ادامه و 
با نوسانی که در نیمه دوم سال گذشته در بازار ارز اتفاق افتاد، برخی کارشناسان 
و تحلیلگران بر این موضوع تاکید داشته باشند که کاهش نرخ سود موجب خروج 

نقدینگی از بانک ها و به جریان افتادن در بازار ارز و البته تحریک نوسان شده است. 
البته بانک مرکزی در یک هفته در بهمن ماه سال گذشته تجربه افزایش نرخ سود 
را داشت و اوراق گواهی سپرده با نرخ ۲۰ درصد یعنی ۵ درصد بالاتر از سود بانکی را 

منتشر کرد. در این حالت حدود ۲۴۰ هزار میلیارد تومان اوراق فروش رفت و مشتریان 
بانک ها حساب های خود را جابه جا کردند. با توجه به اختلاف ۵ درصدی سود، حدود 

۱۲ هزار میلیارد تومان هزینه به بانک ها تحمیل شد.
 *از احتمال بازنگری در نرخ سود تا تکذیب خبر

در این شرایط، دیروز خبری در رسانه ها منتشر شد مبنی بر این که احتمالا در نرخ 
سود سپرده ها بازنگری خواهد شد. این خبر به نقل ازاکبر کمیجانی، قائم مقام بانک 
مرکزی آمده بود. اگرچه بلافاصله بانک مرکزی هرگونه تصمیم گیری درباره با تغییر 
نرخ سود بانکی را رد کرد. در خبر اصلاح شده به نقل از قائم مقام بانک مرکزی آمده 
است: »بانک مرکزی پیوسته متغیر های پولی را بررسی می کند و نرخ سود از مباحثی 
است که همواره در دستور کار و بررسی است. موضوع متغیر های پولی همواره می تواند 

در دستور مطالعات باشد، ولی در شرایط کنونی این امر در دستور کار نیست.«
پیش از این، حسین عبده تبریزی، عضو شورای عالی بورس نیز خبر از تایید نشدن 
افزایش نرخ سود بانکی داده بود. وی درباره حجم بالای نقدینگی در کشور گفته بود: 
»متاسفانه بازار پول حجم بالای نقدینگی ایجاد کرده و وجود این حجم از نقدینگی ها 
به دلیل توزیع سودهای موهومی نظام بانکی است.« به اعتقاد عبده تبریزی، »اگر نظام 
بانکی به ایجاد این نقدینگی ها ادامه دهد، وضعیت اقتصاد کشورمان دشوارتر خواهد 
شد، بنابراین بانک مرکزی باید تلاش کند که بانک ها سودی که کسب کرده اند را بین 
مردم توزیع کنند؛ نه اینکه سودی که به دست نیاورده اند به اقتصاد تزریق کنند و این 

زیان بالاتری خواهد داشت.«
این در شرایطی است که اوایل تیرماه امسال یک مقام مسوول دولتی خبر داده بود 
که افزایش نرخ سود بانکی در دستور کار دولت قرار گرفته است. به گفته وی، »افزایش 
نرخ سود نرخ بانکی برای مدیریت ریال های ناشی از فروش اسکناس دلار در بازار 

غیررسمی در دستور کار دولت قرار گرفته است.« 
 *افزایش نرخ سود به صلاح نیست

و  کارشناسان  بانکی،  نرخ سود  تغییر  احتمال  انتشار خبر  از  این حال، پس  با 
کمیسیون  رییس  دادند.  نشان  خود  از  متفاوتی  مواضع  اقتصادی،  صاحب نظران 
اقتصادی مجلس به عنوان مخالف افزایش نرخ سود بانکی، عنوان کرد: »افزایش نرخ 

سود بانکی در شرایط حاضر به هیچ وجه به صرفه و صلاح اقتصاد کشور نیست.«
محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به این که مبنای اصلی تعیین نرخ سود سپرده های 
بانکی »شاخص تورم« است، افزود: »تعیین نرخ سود بانکی بیشتر مبتنی بر میزان نرخ 
تورم در اقتصاد هر کشوری است، بنابراین هرچه نرخ تورم در اقتصادی پایین تر باشد، 
طبق قاعده نرخ سود سپرده ها نیز پایین تر است. نرخ بازده واقعی نیز براساس همین 
شاخص محاسبه می شود. برای مثال در یک کشوری نرخ تورم اگر ۱۰ درصد باشد، 
در عمل دو درصد بالاتر از تورم نرخ بازده خالص مورد محاسبه قرار می گیرد. اگر در 
همان کشور نرخ سود سپرده ۸ درصد باشد، به طور مسلم نرخ بازده ای واقعی فردی 

که براساس این نرخ در بانک سرمایه گذاری کرده، منفی دو درصد است.«
پورابراهیمی در پاسخ به این پرسش که موافق افزایش نرخ سود سپرده های بانکی در 
شرایط فعلی اقتصاد کشور هستید یا خیر؟ تاکید کرد: »سود سپرده های بانکی یکی 
از عوامل بازدارنده فعالیت های اقتصادی در تمامی کشورها بالاخص ایران است و در 
حال حاضر بالاترین نرخ سود بانکی در بین کشورهای منطقه و شاید دنیا مربوط به 
ایران است.« وی متذکر شد: »هرگونه افزایش سودبانکی در شرایطی که اقتصاد کشور 
به شدت دچار رکود و چالش است، طبق قاعده منجر به افزایش نرخ هزینه تولید در 

اقتصاد می شود.«
  *نرخ سود پایین نقدینگی را به بازارهای دیگر می برد

اما کارشناسانی چون علی دینی ترکمانی معتقدند: »اگر نرخ سود بانکی خیلی پایین 
باشد، تمایل کمتری برای سپرده گذاری در بانک ها در مردم ایجاد و سرمایه ها در ملک 

و خودرو و طلا و ارز انباشت می شود.« 
استادیار پژوهشکده بازرگانی درباره درباره تغییر نرخ سود بانکی عنوان کرد: »اگر نرخ 
سود بانکی خیلی بالا باشد، به لحاظ اخلاقی، زمینه ساز رباست و و نشان دهنده بیماری 
در اقتصاد است. چون نرخ بالای سود در اقتصاد یعنی اجزا و عناصر آن اقتصاد درست 
کار نمی کند.« به گفته وی، »در کشورهای پیشرفته نرخ سود بانکی ۲ یا ۳ درصد و 
حداکثر ۴ تا ۵ درصد است، اما در مورد تناسب نرخ بهره و نرخ تورم بین اقتصاددانان 
این مناقشه وجود دارد که آیا اول باید برای کنترل تورم نرخ بهره را بالا برد یا این که 
بدون دسـت کاری قیمت ها، باید عملکرد بخش واقعی اقتصاد را درست کرد و با نظارت 

بر بانکداری و کاهش سومدیریت ها، فرآیند انباشت سرمایه را تحت نظر گرفت.«
دینی ترکمانی با بیان این که بانک ها برای جبران کاهش نرخ سود تسهیلات ممکن 
است درصدی از سود سپرده ها را پایین نیاورند تا جبران آن سودی را کنند که از 
تسـهیلات به دست نیاوردند، گفت: »با این کار در واقع بار کاهش نرخ تسهیلات را 

روی دوش مردم می افتد،که این موضوع تاثیر منفی بر مردم دارد.«
هادی حق شناس، کارشناس اقتصادی نیز معتقد است: »نرخ مناسب برای سود 
بانکی، نرخی است که در تناسب با تورم و نرخ بازدهی در بخش های مختلف اقتصادی 

باشد.« 

سرانجام مبهم نرخ سود بانکی؛

نرخ سود بانکی بالاخره افزایش می یابد؟

آگهی فقدان سند مالکیت 
بنیاد  سوی  از   97/2/25-94/2/23/43579 معرفینامه  طبق  احمدی    علی  آقای 
مستضعفان انقلاب اسلامی  و با تقدیم دو برگ فرم استشهادیه محلی مصدق شده به شماره 
84996-97/4/2 دفتر28 مدعی است که سند مالکیت شش  دانگ پلاک 8647فرعی از 
3996 فرعی از 138 اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه که ذیل ثبت 104039 و 
صفحه 34 دفتر 1/517 بنام بنیاد مستضعفان غرب  کشور  صادر و تسلیم گردید  در 
اثرسهل انگاری  سند مالکیت بشماره سریال 519020 مفقود شده است لذا مراتب طبق 
ماده 120- آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تاچنانچه فرد یا افرادی مدعی 
انجام معامله یا سند مالکیت در نزد آنان می باشد  تا ده روز پس از انتشار آگهي به ثبت 
محل مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید 
. بدیهي است در غیر این صورت نسبت به صدور سند مالکیت طب مقررات اقدام و سند 

مالکیت اولیه از درجه اعتبار ساقط و ابطال خواهد شد  .
سرپرست  ثبت اسناد املاك شهرستان كرمانشاه ناحیه یک  جعفر نظری

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت 

بنیاد  سوی  از   97/2/25-94/2/23/43579 معرفینامه  طبق  احمدی    علی  آقای 
مستضعفان انقلاب اسلامی  و با تقدیم دو برگ فرم استشهادیه محلی مصدق شده به شماره 
84998-97/4/2 دفتر28 مدعی است که سند مالکیت شش  دانگ پلاک 8643  فرعی 
از 138 اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه که ذیل ثبت 104041 و صفحه 40 دفتر 
1/517 بنام بنیاد مستضعفان غرب  کشور  صادر و تسلیم گردید  در اثرسهل انگاری  سند 
مالکیت بشماره سریال 519018 مفقود شده است لذا مراتب طبق ماده 120- آیین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تاچنانچه فرد یا افرادی مدعی انجام معامله یا سند 
مالکیت در نزد آنان می باشد  تا ده روز پس از انتشار آگهي به ثبت محل مراجعه و اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید . بدیهي است در غیر این 
صورت نسبت به صدور سند مالکیت طب مقررات اقدام و سند مالکیت اولیه از درجه اعتبار 

ساقط و ابطال خواهد شد  .
سرپرست  ثبت اسناد املاك شهرستان كرمانشاه ناحیه یک  جعفر نظری

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت 

بنیاد  سوی  از   97/2/25-94/2/23/43579 معرفینامه  طبق  احمدی    علی  آقای 
مستضعفان انقلاب اسلامی  و با تقدیم دو برگ فرم استشهادیه محلی مصدق شده به شماره 
84997-97/4/2 دفتر28 مدعی است که سند مالکیت شش  دانگ پلاک 8650  فرعی 
از3996 فرعی از  138 اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه که ذیل ثبت 104037 
و صفحه 28 دفتر 1/517 بنام بنیاد مستضعفان غرب  کشور  صادر و تسلیم گردید  در 
اثرسهل انگاری  سند مالکیت بشماره سریال 519023 مفقود شده است لذا مراتب طبق 
ماده 120- آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تاچنانچه فرد یا افرادی مدعی 
انجام معامله یا سند مالکیت در نزد آنان می باشد  تا ده روز پس از انتشار آگهي به ثبت 
محل مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید 
. بدیهي است در غیر این صورت نسبت به صدور سند مالکیت طب مقررات اقدام و سند 

مالکیت اولیه از درجه اعتبار ساقط و ابطال خواهد شد  .
سرپرست  ثبت اسناد املاک شهرستان کرمانشاه ناحیه یک  جعفر نظری

----------------------------------
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

آگهی ثبتی
م الف : 2363  

آگهی تغییرات شرکت بازرگانی مه یاس قائم سهامی خاص به شماره ثبت 3215 و 
شناسه ملی 10860980301 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده ، مورخ 

1397/04/10 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
1-ماده دو اساسنامه موضوع فعالیت شرکت اصلاح و بشرح ذیل تغییر یافت :

واردات و صادارات کلیه کالاهای مجاز و تهیه و پخش آن 2- بازسازی انواع ماشین آلات – 
سبک و سنگین – راهسازی – موتور سیکلت و تبدیل کالا به مواد اولیه 3- اخذ نمایندگی 
از شرکتها و کارخانجات داخلی و خارجی 4- اخذ تسهیلات بانکی 5- انجام امور خدمات 
شهری 6- شرکت در مناقصات و مزایدات ) ارگانها – شرکت ها و ادارات دولتی و خصوصی 
( 7- راهبری مواد زائد و پسماند انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه 

مربوطه – ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد 
2- مرکز اصلی شرکت به آدرس جدید : استان قم – شهرستان قم – بخش سلفچگان 
– شهر سلفچگان – منطقه ویژه سلفچگان – کوچه صنعت 2 – بلوار صنعت – پلاک 
0 – ساختمان is19 – طبقه همکف – کد پستی 3746137399 تغییر یافت و ماده 4 

اساسنامه به شرح فوق اصلاح گردید .

با ثبت این مستند تصمیمات تغییر محل ) تغییر نشانی در یک واحد ثبتی ( ، اصلاح 
ماده اساسنامه ) تغییر موضوع فعالیت ( انتخاب شده توسط متقاضی در سوابق الکترونیک 

شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل دسترس میباشد.
اداره كل ثبت اسناد و املاك استان قم
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

----------------------------------
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

آگهی ثبتی
م الف : 2364  

تاسیس موسسه غیرتجاری کهن میراث شرقی امین در تاریخ 1397/04/16 به شماره 
ثبت 2257 به شناسه ملی 14007701522 ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که 

خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد .
موضوع :

انجام مطالعات علمی در زمینه طب سنتی در صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از 
مراجع ذیربط 

مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود
مرکز اصلی : استان قم – شهرستان قم – بخش مرکزی – شهر قم – شهرک مهدیه 
طلاب – بلوار خاتم الائمه – خیابان ) طلاب خارجی ( – پلاک 0 – ساختمان موتورخانه 

شرف الدین – c3 – طبقه چهارم – کد پستی 3716163848 
سرمایه شخصیت حقوقی : 1/000/000 ریال می باشد .

اسامی و میزان سهم الشرکه شرکا :
آقای دانوش آذرگین به شماره ملی 1290427976 دارنده 500/000 ریال سهم الشرکه
خانم کااورو اوسانای به شماره ملی 4712676353 دارنده 500/000 ریال سهم الشرکه

اولین مدیران برای مدت نامحدود انتخاب شدند . 
آقای دانوش آذرگین به شماره ملی 1290427976 و به سمت رئیس هیئت مدیره و 

مدیرعامل 
خانم کااورو اوسانای به شماره ملی 4712676353 و به سمت عضو هیئت مدیره

دارندگان حق امضا : 
کلیه اوراق و اسناد تعهد آور با امضای مدیرعامل و با مهر موسسه معتبر می باشد . 

اختیارات مدیرعامل : طبق اساسنامه
ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد .

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان قم
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

----------------------------------
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

آگهی ثبتی
م الف : 2365  

تاسیس شرکت با مسئولیت محدود طب افزار حکیم سینا در تاریخ 1397/04/16 به 
شماره ثبت  15727 به شناسه ملی 14007699543 ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل 

گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد .
موضوع : طراحی ، ساخت ، تولید و فروش دستگاهها ، وسایل و ابزار پزشکی اعم از اقلام 
مصرفی غیرمصرفی ، اعطاء و اخذ نمایندگی از داخل و خارج کشور و ایجاد شعب ، شرکت 
در مناقصات و مزایدات و عقد قرارداد با شرکتهای دولتی و خصوصی ، صادرات و واردات 

انواع کالا در صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط
 مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود

مرکز اصلی : استان قم – شهرستان قم – بخش مرکزی – شهر قم – محله باجک – 
خیابان 19 دی 45 )خرم ( –– پلاک 875 – طبقه زیرزمین – کد پستی 3719176873 

سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ  1000000ریال می باشد .
اسامی و میزان سهم الشرکه شرکا :

آقای سید سعید بحرینی جهرمی به شماره ملی 0532212649 دارنده 600000 ریال 
سهم الشرکه

آقای سید مجتبی بحرینی جهرمی به شماره ملی 0532962982 دارنده 400000 ریال 
سهم الشرکه

اعضا هیئت مدیره
آقای سید سعید بحرینی جهرمی به شماره ملی 0532212649 و به سمت رئیس هیئت 

مدیره به مدت نامحدود
آقای سید مجتبی بحرینی جهرمی به شماره ملی 0532962982 و به سمت عضو هیئت 

مدیره به مدت نامحدود و به سمت مدیر عامل به مدت نامحدود
دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته 

، بروات ، قراردادها ، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضاء سید 
سعید بحرینی جهرمی یا سیدمجتبی بحرینی جهرمی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد .

اختیارات مدیرعامل : طبق اساسنامه
روزنامه کثیرالانتشار 19 دی جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید .
ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد .

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان قم
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

----------------------------------
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

آگهی ثبتی
م الف : 2366  

آگهی تغییرات شرکت پارسا گستر خاوران سهامی خاص به شماره ثبت 6577 و شناسه 
ملی 10861013315 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده ، مورخ 

1397/04/09 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
آقایان علی قربانگلی به شماره ملی 0380610094 ، حسین قربانی پارسا به شماره ملی 
0382877322 و خانم منیر قربانی پارسا به شماره ملی 0384053815 بعنوان اعضای 

هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند .
آقایان محمد ربیعی به شماره ملی 0050648608 به عنوان بازرس اصلی و سیدهادی 
مدبری به شماره ملی 0383853850 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال 

انتخاب گردیدند .
با ثبت این مستند تصمیمات انتخاب مدیران ، انتخاب بازرس انتخاب شده توسط متقاضی 
در سوابق الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های سازمان ثبت قابل 

دسترس میباشد.
اداره كل ثبت اسناد و املاك استان قم
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

----------------------------------
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

آگهی ثبتی
م الف : 2366  

آگهی تغییرات شرکت پارسا گستر خاوران سهامی خاص به شماره ثبت 6577 و شناسه 
ملی 10861013315 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره ، مورخ 1397/04/09 تصمیمات 

ذیل اتخاذ شد :
آقایان علی قربانگلی به شماره ملی 0380610094 به سمت رئیس هیئت مدیره ، حسین 
قربانی پارسا به شماره ملی 0382877322به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره و خانم 
منیر قربانی پارسا به شماره ملی 0384053815 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره انتخاب 
شدند . کلیه اوراق و اسناد تعهدآور و اوراق عادی و اداری با امضای مدیرعامل منفردا و با 

مهر شرکت معتبر می باشد . 
با ثبت این مستند تصمیمات تعیین سمت مدیران ، تعیین وضعیت حق امضاء انتخاب 
شده توسط متقاضی در سوابق الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی 

های سازمان ثبت قابل دسترس میباشد.
اداره كل ثبت اسناد و املاك استان قم
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

----------------------------------
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

آگهی ثبتی
م الف : 2367  

آگهی تغییرات شرکت دریا صنعت آسمان با مسئولیت محدود به شماره ثبت 12173 
و شناسه ملی 10590042841 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده ، مورخ 

1397/04/02 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
مرکز اصلی شرکت به آدرس جدید : استان قم – شهرستان قم – بخش مرکزی – 
شهر قم – محله امام خمینی – کوچه امام خمینی 32 )حسنی 13( – خیابان مطهری 
جنوبی – پلاک 5105 – پاساژ تندیس 1 – طبقه سوم – واحد 5105 – کد پستی 

3719711865 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بشرح فوق اصلاح گردید .
با ثبت این مستند تصمیمات تغییر محل ) تغییر نشانی در یک واحد ثبتی ( انتخاب شده 
توسط متقاضی در سوابق الکترونیک شخصیت حقوقی مرقوم ثبت و در پایگاه آگهی های 

سازمان ثبت قابل دسترس میباشد.
اداره كل ثبت اسناد و املاك استان قم
اداره ثبت شركت ها و موسسات غیر تجاری قم

 یک اقتصاددان با اشاره به سندی با نام سیاست های اقتصادی دولت برای خروج 
از رکود که تیرماه ۱۳۹۳ منتشر شده، گفت: هدف اصلی تشدید تحریم ها تحت تاثیر 
قرار دادن فعالیت های تولیدی و بازارهای مالی کشور بوده که با کمال تعجب مشاهده 

می کنیم سیستم بانکی ما در راستای همین هدف حرکت کرده است.
فرشاد مومنی در نشست هفتگی موسسه دین و اقتصاد درباره تاثیر عوامل خارجی بر 
اقتصاد با اشاره به درآمدهای نفتی دهه ۸۰ شمسی اظهارداشت : ما در ربع قرن گذشته 
شاهد روندهای غیر متعارفی بوده ایم که در آخرین شوک نفتی سرعت و شتاب غیر 
متعارفی پیدا کرد و از نقطه عطف این روندها یعنی سال ۱۳۸۴، شکل نگران کننده ای 
به خود گرفت، هرچند برخی مسئولان کشور با تاخیرهای زیاد و پسینی به گوشه ای 

از آنها اشاراتی داشته اند.
وی بیان کرد: تقریبا تمام مطالعات مهم در زمینه توسعه مبتنی بر دانایی و عادلانه  بر 
این موضوع تاکید دارد که مهمترین عنصر سرنوشت ساز یک کشور اشتغال مولد است.
مومنی تصریح کرد: در اوج شکوفایی درآمدهای نفتی در سال های ۱۳۹۰-۱۳۸۵ 
تقریبا ۶۲۱ میلیارد دلار به اقتصاد ایران تزریق شده اما اثر آن در ایجاد اشتغال کمتر از 
۱۰۰ هزار نفر بوده در حالیکه در کشور چین سال های بین ۱۹۷۸-۱۹۹۶ با تقریبا ۳۳۰ 

میلیارد دلار درآمد ارزی نزدیک به ۲۲۶ میلیون شغل ایجاد کردند

این استاد دانشگاه افزود: با مقایسه این آمار می توانیم هزینه فرصت ولنگاری های 
سال های ۱۳۸۴ تا ۱۳۹۰ را بهتر درک کنیم.

مومنی با اشاره به سندی با نام سیاست های اقتصادی دولت برای خروج از رکود که 
تیرماه ۱۳۹۳ منتشر شده، گفت: هدف اصلی تشدید تحریم ها تحت تاثیر قرار دادن 
فعالیت های تولیدی و بازارهای مالی کشور بوده که با کمال تعجب مشاهده می کنیم 
سیستم بانکی ما در راستای همین هدف حرکت کرده است. وی اضافه کرد: این سند 
نشان می دهد بخش مهمی از تسهیلات بانکی نصیب بنگاه های بزرگ شده و بنگاه های 
کوچک و متوسط که نقش مهمی در اشتغال کشور دارند از این رهگذر امکان بهره مندی 
کمتری داشته اند و این سهل انگاری ها از جهاتی نیز مشکوک است. این اقتصاددان 
متذکر شد: برای نمونه از سال های ۱۳۸۵ حرکت غیرعادی در مانده تسهیلات مشاهده 
شده، طوری که مانده تسهیلات بخش صنعت و معدن از ۳۳.۴ درصد در سال ۱۳۸۴ به 
۱۸.۵ درصد در سال ۱۳۹۵ رسید، این رقم برای بخش کشاورزی  از ۱۶درصد در سال 
۸۴ به ۸.۸ درصد در سال ۹۵ نزول داشته است. مومنی ادامه داد: در این دوره سهم 
مانده تسهیلات بخش بازرگانی و متفرقه در سال ۸۴ از ۲۴.۷ به ۴۸.۷ درصد در سال 

۱۳۹۵ رسید که نشان دهنده دو برابر شدن سهم این بخش است.
مومنی ضمن اشاره به کتاب »هنر تحریم ها« اثر ریچارد نفیرو گفت: این کتاب 

توسط مرکز پژوهش های مجلس ترجمه شده و نشان می دهد کاهش اشتغال مولد 
به عنوان یک هدف تحریم موجب افسردگی بیشتر و شادمانی کمتر می شود و در روحی 

همزیستی تاثیر مهمی دارد.
وی افزود: در این کتاب آمده که افراد شاغل نسبت به حکومت همراه تر هستند و انگیزه 
کمتری در آشوب ها و اعتراضات دارند. بنابراین افزایش فشار بر فرصت های شغلی ناشی 

از تحریم ها می تواند تاثیر فراگیر و موجب آشوب شود.
رییس موسسه دین و اقتصاد تصریح کرد: اگر در اقتصاد ما منافع تولید کنندگان و 
فرودستان بر منافع رباخواران و غیر مولد ترجیح داده نشود آسیب پذیری نظام تصمیم 
گیری کشور در برابر فشارهای بین المللی افزایش می یابد، بنابراین سرنوشت ما در درون 

کشور رقم می خورد.
مومنی درباره نقش رابطه ملت و حکومت در شرایط تحریم گفت: اگر رابطه ملت و 
حکومت مبتنی بر حس اعتماد و همکاری باشد، شوک های بیرونی حتی تبدیل به نقطه 
تحریک ارتقای کارآمدی نیز می شوند و اگر این رابطه دچار تزلزل شود، فشار های خیلی 
کوچک هزینه های سنگینی به بار خواهد داشت. وی در پایان گفت: امیدوارم اقتصاددان، 
سیاستمداران و جامعه شناسان قبل از شروع موج جدید تحریم ها، یک سازوکار مشترک 

ارایه دهند. 

فرشاد مومنی اقتصاددان:

سیستمبانکیدرراستایاهدافتحریماست
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شفر:بااعتمادبهنفسوخونسردهستیم
 سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: آغاز 
تمرینات بی اشکال نبود اما قابل پیش بینی 
بود. معمولا در هر کاری مشکلاتی پیش 
می آید اما استقلال در برابر این مشکلات 

نگرانی ندارد.
وینفرد شفر سرمربی استقلال در حاشیه 
اردوی آبی پوشان در ترکیه با سایت باشگاه 
درباره آخرین شرایط گفت و گو کرد که 

مشروح این مصاحبه در ادامه می آید.
*شرایط اردو و کمپ چطور است ؟

بعد از یک سری مشکلاتی که در فرودگاه 
تمرینی  کمپ  به  خوب  خیلی  داشتیم، 
رسیدیم و مطمئن هستم که باشگاه اخبار 
و عکس های کاملی برای هواداران از این 
دل  در  اینجا  کند.  می  منتشر  را  کمپ 
طبیعت و زیبا است و یک مکان فوق العاده برای کمپ تمرینی، کار سخت و ساختن تیم 
است. شما به یاد دارید که دکتر ستوده چه حرفی زد. باید یک مصاحبه نیز با دکتر تیم 
داشته باشید )با خنده(. مطمئن هستم که هواداران می خواهند این خاطره شنیدنی را 
بدانند. امروز اولین بازی دوستانه خود را برابر ماریبور داریم که به طور مرتب در مسابقات 
اروپایی حضور دارد. دو روز بعد یک بازی دوستانه دیگر داریم و در نهایت نیز به آلمان سفر 

می کنیم تا یک بازی دوستانه قبل از سفر به تهران داشته باشیم.
امیدوارم مدیرعامل و اعضای هیات مدیره نیز در سفر به آلمان تیم را همراهی کنند. 
باور دارم که این موضوع برای استقلال مهم است زیرا شروع یک رابطه بین المللی است و 
می تواند همکاری در رده های اکادمی و تیم های پایه ای باشگاه استقلال و تیم های اروپایی 
را پایه گذاری کند. ما برای آینده به این موضوع نیاز داریم و کارلسروهه یک شروع خوب 
برای ما خواهد بود. در صحبتی که با مدیرعامل داشتم، به این جمع بندی رسیدیم که 
استقلال باید باشگاه شماره یک در توسعه فوتبال پایه باشد و در آینده به این موضوع نیاز 

داریم و این اتفاق اولین گام برای پیشرفت در کارهای آکادمی است.
*از شرایط تیم، روند تمرینات و وضعیت استقلال بگویید.

همانگونه می دانید آغاز تمرینات بی اشکال نبود اما قابل پیش بینی بود. معمولا در هر 
کاری مشکلاتی پیش می آید اما استقلال در برابر این مشکلات نگرانی ندارد. ما بسیار با 
اعتماد به نفس و خونسرد هستیم و حتی روزی نبوده که من و ساشا با مسئولان باشگاه در 
تماس نباشیم. بعد از پایان فصل گذشته هر روز با مسئولان باشگاه صحبت کردیم. به ویژه 
با آقای توفیقی که مسئولیت مذاکره با بازیکنان را داشت نیز در ارتباط بودیم. من لیست 
بازیکنانم را به باشگاه ارائه کردم و آقای توفیقی نیز با همه آنها در ارتباط بود و کار خودش 

را خیلی خوب، سریع و به موقع در خصوص جذب بازیکنان انجام داد.
البته متاسفانه نشد تمام بازیکنان مد نظر ما را جذب کنیم و این موضوع طبیعی بود. 
برخی از آنها به اروپا رفتند، برخی به باشگاه دیگری رفتند و برخی دیگر نیز موفق نشدند 
رضایت نامه خود را از باشگاهی که با آن قرارداد دارند، بگیرند که این موضوع یک واقعیت 
در فوتبال است و باید آن را قبول کنیم اما در آخر ما یک سری بازیکن جوان هم جذب 
کردیم و تا الان من از این روند خوشحال و راضی هستم. همینطور از این کمپ تمرینی 
بسیار راضی هستم و می خواهم تیم روز به روز پیشرفت کند. این را هم باید بگویم که 
وقتی جذب تعدادی از بازیکنان به مشکل خورد، باشگاه به من پیشنهاداتی را ارائه کرد که 
من هم بعد از بررسی، موافقت خود را اعلام کردم. بدون شک میثم تیموری که یک بازیکن 
بسیار خوب و با شخصیت فردی بالا است و مرتضی آقاخان هم که بازیکن خوبی است 
باید در تست پزشکی شرکت کنند و سلامت آنها مانند همه بازیکنان جدید و با تجربه در 
این تست ها تایید شود. این یک روال کاری استاندارد و طبیعی است که همیشه اجرا می 
شود. شما حتی شنیدید و خواندید که رونالدو بزرگ با جایگاهی که در فوتبال اروپا دارد، 

به آلمان رفت و تمام تست های پزشکی را پشت سر گذاشت تا به یوونتوس منتقل شود.
به دکتر نوروزی اعتماد کامل دارم و انتظار بهترین ها را دارم اما به نظرم بهتر بود که این 
کار را زودتر انجام می دادیم. ما به بازیکنانی نیاز داریم که خیلی سریع به ما کمک کنند و 
نباید فراموش کنیم که محسن کریمی، روزبه چشمی و داریوش شجاعیان مصدوم هستند 
و در آینده به ما اضافه می شوند. تیام و سرور برای مذاکره با باشگاه آماده هستند و می 
توانیم در ترکیه به این جمع بندی برسیم که آنها به ما اضافه شوند. قدم بعدی ما بستگی به 
جلساتی دارد که اینجا برگزار می کنیم. من روی هر دو طرف، یعنی باشگاه و بازیکنان فشار 

می اورم تا به جمع بندی برسیم و این بازیکنان به تیم اضافه شوند.
*آیا نقل و انتقالات استقلال تمام شده است؟

خیر. هنوز تمام نشده و راجع به این با باشگاه به توافق رسیدم. ما بازیکنان دیگری نیاز 
داریم و آقای توفیقی و باشگاه هر لحظه به هر بازیکنی که من بخواهم برای مذاکره در 
تماس هستند. اگر می خواهیم موفقیت بیشتر و تیم قدرتمندی داشته باشیم، شاید باید 
جای خالی برخی از بازیکنان را با بازیکنانی پر کنیم که خارجی باشند؛ مانند کاری که سایر 
تیم های حاضر در لیگ قهرمانان انجام می دهند. ما نباید بازیکنی جذب کنیم که فقط 
خارجی باشد و باید به دنبال بازیکنی باشیم که کمک کند تا در رقابت های بین المللی 
به موفقیت بیشتر برسیم. شما حتما می دانید تیم های قطری و عربستانی تیم خود را با 
بازیکنان خارجی تقویت می کنند. الاهلی قطر یکی از بهترین بازیکنان ایران را خریداری 

کرده و امیدوارم بتوانیم برابر آنها در لیگ قهرمانان آسیا بازی کنیم.
*موضوع دیگری است که بخواهید باز هم صحبت کنید؟

من انتظار دارم که مشکلات مالی تا هفته آینده برطرف شود. ما می خواهیم فصل جدید 
را بدون آنکه تمرکز استقلال از بین برود، آغاز کنیم. این موضوع چیزی است که هواداران و 
مجموعه استقلال، بازیکنان، کادرفنی، هیات مدیره و مدیریت باشگاه استحقاق آن را دارند، 
به خصوص بعد از کار بسیار سخت و موفقیت های خوب در فصل گذشته. من یک مقدار 

نگرانی بابت ادبیات تهاجمی برخی ها در فضای مجازی دارم.
من خودم هفته گذشته در اینستاگرامم نوشتم که همه ما باید در کنار یکدیگر باشیم. 
هیچکس نباید بتواند بین باشگاه و هواداران خلل یا فاصل ای ایجاد کند. همه تیم، کادرفنی، 
مدیریت باشگاه و هواداران باید یک دل و متحد باشد. از اینکه برخی ها به صورت غیر 
منصفانه بازیکنان من را نقد می کنند، ناراحت هستم. برخی شایعات و برخی دروغ درباره 
آنها مطرح می کنند. این مهم نیست که بازیکنان ما هنوز در تیم ما هستند یا به تیم 
جدیدی رفتند و من از این موضوع ناراحت هستم. ما تیم فوق العاده ای داریم و هر کسی 
که فصل گذشته در استقلال بود، با تمام تلاش و در شرایط بسیار سخت کار خوبی انجام 
داد و تلاش خود را کرد. یک سری نکات دیگری نیز وجود دارد که من و مدیران باشگاه باید 

پشت درهای بسته درباره آن صحبت کنیم. به امید موفقیت استقلال بزرگ.

منافی پیشکسوت پرسپولیس: 

جداییامیریوبیرانوندکارپرسپولیسرا
سختخواهدکرد

پیشکسوت پرسپولیس، جدایی احتمالی بیرانوند و امیری از این تیم را بسیار 
مشکل ساز قلمداد کرد.

شرایط   درباره  ایسنا  با  گو  گفت و  در  پرسپولیس،  پیشکسوت  منافی،  جواد 
پرسپولیس در فصل پیش رو گفت: خدا رو شکر اسکلت بندی تیم پرسپولیس 
حفظ شده ولی مشکل اصلی تیم در نیم فصل اول است که در بعضی از پست ها 
خلاء احساس می شود. امیدواریم پرسپولیس در نیم فصل اول امتیاز از دست ندهد 
و با جذب بازیکنان خوب در نیم فصل دوم بتواند روند خوب خود را در سال های 
گذشته ادامه دهد. وی در مورد جدایی احتمالی بیرانوند و امیری از پرسپولیس اظهار 
کرد: اگر این اتفاق بیفتد، کار پرسپولیس به مراتب سخت تر خواهد شد. هواداران 

هم از تیم انتظار دارند ولی از شرایط تیم آگاه هستند. 
به هر حال پرسپولیس در هر سه  لیگ کار سختی در پیش دارد و تیم هایی مثل 
تراکتور، سپاهان و ذوب آهن بازیکنان خوبی را جذب کردند و برای پرسپولیس در 
فصل آینده مشکل ساز خواهند بود. امیدواریم امسال به خوبی طی شود و شاهد 

مشکلات دیگر برای پرسپولیس نباشیم. 
پیشکسوت پرسپولیس درباره بازی با الدوحیل در مرحله یک چهارم نهایی لیگ 
قهرمانان آسیا گفت: بازی بسیار سختی در پیش داریم. در این بازی، نبود مهره های 
تاثیر گذار قطعا احساس خواهد شد و امیدواریم بیرانوند و امیری در تیم ماندگار 

شوند. چون اسکلت بندی تیم تا حدودی حفظ می شود. 

کیوان سوری، ستاره زاندفورت 

درخششیکایرانیدرمسابقاتفرمول3اروپا
اول هفته آینده گروهی از استعدادهای جوان اتومبیلرانی در هلند مسابقه خواهند 
داد و در میان آنها یک جوان ایرانی الاصل با کلاهی منقش به پرچم ایران نیز 

حضور دارد.  
به گزارش "ورزش سه"، راند چهارم مسابقات مهم و جالب توجه فرمول ۳ اروپا با 
حضور یک استعداد جوان و تازه ایرانی در پیست زاندفورت هلند برگزار خواهد شد. 
کیوان سوری راننده ۱۸ ساله ایرانی الاصل که در راند سوم مسابقات فرمول ۳ اروپا 

نیز روی سکو رفت، حالا نگاه های زیادی را به خود جلب کرده است. 
کیوان سوری که فرزند علی سوری کشتی گیر سابق ایرانی است امسال در تیم 
هلندی »فان آمرسفورت ریسینگ« حضور یافته و با خودرو ۴ سیلندر ۲ لیتری 

مرسدس با کد )Dallara F۳۱۷( وارد مسابقات شده است. 
بی شک این بالاترین سطح از مسابقات اتومبیلرانی در حال حاضر است که یک 

راننده ایرانی در آن حضور می یابد.

مدیرعامل باشگاه استقلال :

حمله به توفیقی ناجوانمردانه است

مدیرعامل باشگاه استقلال با تاکید بر اینکه حمله به معاون باشگاه ناجوانمردانه 
است به تشریح وضعیت چند بازیکن برای فصل آینده پرداخت و گفت: سه کار 

اساسی در استقلال انجام دادیم.
تیم فوتبال استقلال در شرایطی خود را برای حضور در هجدهمین دوره رقابت 
های لیگ برتر آماده می کند که انتقادات زیادی به عملکرد مسئولان این باشگاه 
در فصل نقل و انتقالات وارد شده و سیدرضا افتخاری به عنوان مدیرعامل در 
خط اول این انتقادات قرار دارد. وی در گفتگو با سایت باشگاه استقلال به اتفاقات 

اخیر واکنش نشان داده است.
*هواداران به شایعات توجه نکنند

از هواداران عزیز می خواهم تا مانند همیشه هوشیار باشند و به شایعاتی که 
از منبع مشخص برای بر هم زدن آرامش باشگاه منتشر می شود، توجه نکنند 
و اجازه دهند باشگاه در آرامش به وظایف خود عمل کند. در هفته های اخیر 
شایعاتی مبنی بر استعفای مدیرعامل و جدایی تعدادی از بازیکنان یا جذب 
بازیکنان مصدوم مطرح شد که در این باره مواردی را برای روشن شدن ذهن 

هواداران توضیح می دهم.
*فقط یک قرارداد نهایی شده است

تنها قرارداد ما با آقای دانشگر نهایی و اجرایی شده است زیرا این قرارداد با 

تاییدیه معاونت پزشکی همراه بوده است. دیگر قراردادها بعد از تایید کادر پزشکی 
اجرایی خواهد شد. البته آقای توفیقی با بازیکنان به توافق رسیده اند اما اجرایی 

شدن هر قرارداد مشروط به تاییدیه پزشکی است.
*حسینی قرارداد دارد و باید بماند

سیدرضا افتخاری در ادامه درباره وضعیت مجید حسینی خاطر نشان کرد: 
ایشان با وکیل خود به باشگاه مراجعه نمود و در خواست کرد تا اگر پیشنهاد 
خوبی داشت، ما با جدایی او موافقت کنیم. در پاسخ به درخواست ایشان به او 
اعلام کردیم که باشگاه استقلال بیش از هر باشگاه دیگری به حسینی نیاز دارد 
و به هیچ وجه موافق انتقال او نیست. بر اساس قرارداد نیز ایشان یک سال دیگر 

باید در استقلال حضور داشته باشند و با ما قرارداد دارند.
*وضعیت جپاروف و تیام

افتخاری درباره شرایط جپاروف و تیام خاطر نشان کرد: در چند روز اخیر باشگاه 
پیگیری لازم را برای قرارداد این دو بازیکن انجام داده است. بنا به درخواست مدیر 
برنامه این دو بازیکن، به دنبال فراهم کردن پیش قرارداد آنها هستیم و در صورت 

پرداخت، بازیکنان برای اضافه شدن به اردوی تیم، به ترکیه سفر می کنند.
*چشمی به هیچ تیمی نخواهد رفت

افتخاری در ادامه صحبت های خود درباره روزبه چشمی عنوان کرد: امروز با 

مدیربرنامه های روزبه چشمی صحبت کردم. ایشان گفتند آقای چشمی برای 
مرخصی به قطر رفته و فردا به ایران باز می گردد. او به ما گفت روزبه با توجه به 
اینکه با استقلال قرارداد دارد و خودش هم به تیم استقلال علاقه دارد، بنابر این 

تا پایان قراردادش با استقلال به هیچ تیمی نخواهد رفت.
*مذاکرات محرمانه است

در پیام های قبلی به هواداران عزیز اعلام نمودم که مذاکرات با بازیکنان کاملا 
محرمانه می باشد و در صورت نهایی شدن به اطلاع همه خواهد رسید و باز هم 
تکرار می کنیم به شایعات توجه نکنید. باشگاه شبانه روز پیگیری عقد قراردادهای 
جدید با بازیکنان مد نظر باشگاه است. خوشبختانه در سال جاری بازیکنان خوب 
و آینده دار با قرارداد بلند مدت جذب باشگاه شدند تا استقلال همچنان آکادمی 
بازیکن سازی خود را فعال نگه دارد و بازیکنانی مانند آنهایی که اکنون برای 

هواداران از اهمیت بالایی برخوردار هستند، پرورش و به فوتبال معرفی کند.
*سه کار عمده و اساسی انجام دادیم

 جوانگرایی در تیم بزرگسالان، تقویت تیم های پایه و پرداخت بدهی های 
باشگاه که در خصوص موضوع بدهی ها به زودی باشگاه لیست تمام پرداختی ها 

که از ده سال قبل طلب داشتند را جهت اطلاع هواداران اعلام می کند.
*هشدار به آتش بیاران معرکه

ادامه صحبت های مدیرعامل استقلال با هشدار به افرادی بود که قصد لطمه 
زدن به آرامش هواداران را داشتند؛ افتخاری در ادامه تصریح کرد: افرادی که این 
روزها آتش بیار معرکه شدند و برای مایوس کردن هواداران تمام توان خود را 
بسیج کردند بدانند که سال قبل نیز این فعل را انجام دادند و نتیجه آنها پایانی 
درخشان برای تیم بود و بهتر است امسال این کار را تکرار نکنند. بخش عمده 
مشکلات باشگاه به خود آنها باز می گردد که در حال حاضر باشگاه را به چالش 
کشیده و ما باید درآمد خود را صرف بدهی های آنها کنیم که برای ما یادگار 

باقی مانده است.
*هواداران سوء استفاده کنندگان را نخورند

 هیات مدیره باشگاه استقلال با قدرت به کار خود ادامه می دهد و اینگونه 
تحرکات در رسانه ها و فضای مجازی خللی در اراده ما وارد نخواهد کرد. آنهایی 
که منافعشان این روزها به خطر افتاده با هماهنگی برخی دلالان محترم به 
معاونت ورزشی باشگاه استقلال، آقای توفیقی ناجوانمردانه حمله می کنند. در 
صورتیکه ایشان حافظ منافع باشگاه است و اجازه نمی دهد که از نام بزرگ باشگاه 
استقلال و احساسات هواداران سو استفاده شود. بنابر این هواداران عزیز فریب 
افرادی که می خواهند از باشگاه سو استفاده کنند را نخورند. من شاهد بودم که 
ایشان به صورت شبانه روزی و تا پاسی از شب در حال انجام مذاکره و انعقاد 
قرارداد بود و کلیه بازیکنان نیز از سوی ایشان با درخواست سرمربی جذب شدند.

*به حرف دیگران گوش ندهید!
افتخاری در پایان گفت: هدف مدیریت باشگاه حفظ و تقویت تیم است. بنابر این 
در این امر مهم از هواداران انتظار داریم از تیم استقلال حمایت کنند و به سخنان 
افرادی که میلیاردها ریال برای باشگاه بدهی گذاشتند، توجه نکنند و اجازه ندهند 

با احساسات پاک آنان بازی شود.

پژمان منتظری مدافع ممتاز و باثبات استقلال  گفت :من 
فقط به یک دلیل برگشتم و آن هوادار بود و عشق آنها و 
فکر می کردم کمک می کنم اما الان فکر می کنم دیگر 

آن دوست داشتن وجود ندارد . 
منتظری که تنها یک اتفاق مانع از حضور ثابت او در 
ترکیب تیم ملی در جام جهانی در دو بازی پرتغال و اسپانیا 
شد در شرایطی با خبرنگار ما به گفت و گو نشست که دل 
پردردی از اتفاقات داشت . این مدافع کم حاشیه که کمتر 
در طول فصل مصاحبه ای از او منتشر می شود این بار لازم 
دیده که درباره برخی شایعات صحبت کند . شایعاتی که 
سابقه و البته علاقه شدید او به پیراهن استقلال را هدف 
قرار داده اند و این چیزی نیست که مدافع خوش نقش آبی 
ها مستحق اش باشد .  درادامه گفت وگوی پژمان منتظری 

باورزش سه را می خوانید 
*با دلم برگشتم

قبل از اینکه درباره اتفاقات دیروز حرف بزنم ، از سال 
گذشته و بازگشتم به باشگاه محبوبم صحبت می کنم. 
سال قبل وقتی استقلال من را خواست ، پیشنهاد  باشگاه 
قطری آماده بود و می توانستم با شرایط دلخواه بازهم در 
لیگ ستارگان بمانم. اما ناگهان توفانی در فضای مجازی 
شکل گرفت و من برای نشان دادن حسن نیت و فقط 
برای اجابت دعوت هواداران به ایران برگشتم . هیچ منتی 
نیست اما من واقعا با دلم تصمیم گرفتم برگردم. خود 
مدیرهای استقلال می دانند من چطور بی حرف پیش 

قرارداد بستم....
*از صداقت تا چی چی تایم 

ما برای قرارداد در خانه اقای افتخاری نشستیم و ۵ دقیقه 
ای توافق کردم و من بدون اینکه قرارداد ببندم استقلالی 
شدم . وقتی اردوی ارمنستان رفتم قراردادی نداشتم و 
حتی بعد تر . چرا؟ فکر می کردم باشگاه استقلال باشگاه 
خودم است. حتی با خودم ایجنت هم نبردم تا همه چیز 
زودتر به نتیجه برسد ، اما فکر می کنم اشتباه کردم چون 
من با صداقت جلو آمدم و اما بعد دیدم عبارت " چی چی 

تایم " درست شده .
*گفتند پاقدم من نحس است 

هوادار خیلی از مسائل درونی را نمی داند و البته من هم 
دوست ندارم خیلی مسائل را بار کنم اما در طول فصل 
مشکلات بزرگی برای من ایجاد شد. باور نمی کنید اگر 
بگویم چه حرفهایی پشت سرم زده شد . مثلا اینکه پاقدم 
پژمان نحس است درحالیکه من افتخار می کنم با استقلال 
و تیم ملی همه موفقیت ها را کسب کرده ام. البته من 
مصدوم بودم و مشکلاتی بود و آن توقع در طول فصل 
برآورده نشد ، اگرچه آخر فصل شاید اوضاع بهتر شد و به 
همین دلیل هم با وجودی که شاید نگاه منفی روی من 

زیاد بود در فهرست نهایی تیم ملی جای گرفتم . 
*چرا دشمنی ؟

اما خیلی  بگویم  را  نیستم جزییات حرفها  واقعا مایل 
اتفاقات افتاده . وقتی دست من آسیب دید به آقای شفر 
گفته بودند پژمان دیگر نمی تواند فوتبال بازی کند. چرا ؟ 
چرا دشمنی ؟ مگر هدف همه ما سربلندی استقلال نبود ؟ 
خب من هم یک بازیکن بیشتر . یک نیروی بیشتر ... جالب 
اینکه متاسفانه هرچه می گذرد شرایط بدتر هم می شود .

*شایعه بی اساس 
اما موضوع مهمی که می خواهم درباره اش حرف بزنم 
مسئله امید ابراهیمی و شایعه بی اساسی است که درباره 
حضور امید در الاهلی راه افتاده . راست و حسینی هیچ 
باره یا چیزهایی مثل این  وقت فکر نمی کردم در این 
توضیح بدم اما دست و دلم لرزیده از بس که به من و 
خانواده ام فحاشی کرده اند. مگر من واسطه نقل و انتقالاتم 
یا ارتباطی به من دارد که دخالت کنم ؟ من از این کارها 
نه بلدم و نه اگر ارتباطی داشته باشم انجامش خواهم داد. 
اما هر لقبی که می شد به من داده اند که این هم از لطف 

دوستان است . 
*فهمیدم امید قطر است مسیج دادم 

امید جام جهانی خیلی خوبی داشت و نشان داد که چه 
کیفیت ویژه ای دارد . من برای او خیلی خوشحال بودم که 
بالاخره در تیم ملی به حقش رسید. از روسیه که برگشتیم 
رفتیم استراحت و ارتباطمان کم بود. من برای یک امر 
خانوادگی به قطر رفته بودم و آنجا دقیقا  ۱۱ روز پیش 
متوجه شدم که باشگاه الاهلی امید را می خواهد . شاید 
امید از من ناراحت بشود ولی مجبورم بگویم چون در این 
موضوع بی جهت پای من وسط کشیده شده. من به محض 
اطلاع اقایان افتخاری و شفر و زرندی مسیج زدم و گفتم 
امید را قطری ها می خواهند. سریع پیدایش کنید و با او 
توافق کنید چون استقلال تیم خودم است و حضور امید 
خیلی کمک بود.  حتی کمی بعد تر که مذاکره امید و 
باشگاه قطری پیش رفته بود باز دوباره این کار را کردم . اما 

بنده خدا  آقای شفر که نمی توانست کاری کند . 
*هیچ شرطی نمی گذارم 

درباره حضورم در تمرینات هم بگویم که بعد از  آخرین 
بازی فصل پیش تا ۵ روز پیش هیچ تماسی با من گرفته 
نشد و به محض تماس من خودم را به تهران رساندم . اما از 
صحبت هایی که دارد می شود حس می کنم می خواهند 
من را از استقلال دور کنند و دارند به هدفشان می رسند 
. این را از پژمان منتظری که عاشق استقلال است داشته 
باشید : من نه ناز می کنم و نه شرط می گذارم توی ۳۴ 

سالگی . چرا باید این کار را بکنم ؟ 
*ادامه دادن به چه قیمتی ؟

من از پارسال که آمدم همه حسابهایم به دلیل بدهی 
مالیاتی ای که استقلال از چندسال پیش نپرداخته مسدود 
بوده . تمام حسابهای من.  این پول ، مبلغ زیادی هم نیست 
اما با وجود قول ها هرگز به آن رسیدگی نشده که معنی 

دار است . من بازهم تاکید می کنم که هیچ منتی بر سر 
استقلال ندارم و برعکس این استقلال است که بر سر ما 

منت دارد اما واقعا  ادامه دادن به چه قیمتی ؟
* دوست داشتن من تمام شده  

قطعا عده ای هستند که مصرا دوست ندارند من باشم 
و این را می بینم. توی این روزها آنقدر فکر کردم که باور 
نمی کنید. مدام به این فکر می کنم که شاید بمانم و اوضاع 
بدتر از این بشود . من پارسال برای چه استقلال آمدم و 
قرارداد دوساله بستم ؟ فقط و فقط به این دلیل که فکر می 
کردم یک میل فوق العاده ای هست که من را به ایران می 
کشد و یک حس دو طرفه عاشقانه ای که فکر می کنم آن 

احساس وجود ندارد. 
* این حرفها آن هم درباره من؟ 

من دیروز به  باشگاه استقلال رفتم و درباره همه اتفاق 
ها حرف زدیم ، من واقعا دلخور هستم از این قضاوت ها. 
بعد از ۱۵ سالی که در فوتبال هستم این حرفها نباید پشت 
سر کسی باشد که همه هویتش را از استقلال گرفته و 
شخصیت و کاراکترش را هم تا جایی که می توانسته به 
نمایش گذاشته. من چطور آدمی هستم واقعا؟ جوری که 
در کامنت ها نوشته اند؟ به خدا این قضاوت ها وحشتناک 

است و خیلی راحت همدیگر را اذیت می کنیم . 
* نمی دانم چه تصمیمی بگیرم  

در سخت ترین شر ایط هستم و نمی دانم چه تصمیمی 
می خواهم بگیرم . این ها را هم گفتم که یک کم سبک 
تر بشوم و هواداران عزیز استقلال واقعیت را بدانند. در حال 
حاضر هم منتظر تماس آقای افتخاری هستم تا صحبتهای 

نهایی را انجام بدهیم.

کسانی که می خواستند هوادار علیه من بشود موفق شده اند 

منتظری:درسختترینشرایطعمرمهستم رئیس هیات جودوی استان قم:

کاتایقمحرفاولرادرکشورمیزند

رئیس هیات جودوی قم کسب ۳۶ مدال ملی و بین المللی در سال ۹۶ توسط 
جودوکاران این استان را موجب افتخار دانست و گفت: کسب مقام اولی مسابقات 
قهرمانی کشور درکاتا ، عضویت ۸ کاتاکار قمی در تیم ملی، کسب مقام قهرمانی 
کاتای آسیا و کسب نائب قهرمانی کاتای جهان، نشان از جایگاه برتر قم در کاتا است.

مجید متقی با بیان اینکه قم در رشته جودو جزو استان های میانی کشور است ادامه 
داد: با توجه به سرمایه گذاری که در رده های نوجوانان جودو در این استان انجام شده 
انتظار داریم تا جودو کاران نوجوانان قم امسال جزو پنج استان برتر کشور شوند. وی با 
اشاره به کسب رتبه نخست هیات جودوی قم در رشد مطلوب عملکردی درسال ۹۶ 
نسبت به سال ۹۵ گفت: هیات ورزشی جودوی قم دروضعیت مناسبی قرار دارد به گونه 
ای که شاخص های حرفه ای این هیات ورزشی در سال ۹۶ نسبت به سال ۹۵ در 
حدود ۳۵ درصد رشد داشته است. وی با اشاره به فعالیت یک هزار ورزشکار بیمه شده 
در رشته جودو در قم ادامه داد: از این تعداد ورزشکار حدود ۱۳۰ ورزشکار خانم و ۸۷۰ 
ورزشکار آقا در سبک های مختلف رشته جودو فعالیت می کنند. متقی توجه به ارتقای 
و توسعه تیم های پایه نوجوانان و جوانان را از اولویت های این رشته ورزشی دانست و 
گفت: به منظور ارتقای کیفیت نوجوانان جودوکار قم، نخستین مسابقات لیگ نوجوانان 
و جوانان این استان در اواخر تیرماه امسال برگزار می شود ضمن اینکه برنامه ریزی ویژه 
ای برای ارتقای سطح فنی نوجوانان جودوکار صورت گرفته است. رئیس هیات جودوی 
قم گفت: مقدمات میزبانی دومین دوره مسابقات بین المللی جام حضرت معصومه)س( 
ویژه ورزشکاران آقا در این استان در حال انجام است. وی با اشاره به وجود ۲۵ مربی و 
۱۵ داور ملی و بین المللی رشته جودو در قم اظهار داشت: استفاده از مربیان برجسته 
کشوری دررشته جودو موجب پیشرفت ورزشکاران قم شده به گونه ای که شاهد رشد 
چشمگیر فنی جودوکاران این استان هستیم. متقی، یکی ازمشکلات مهم پیش روی 
توسعه ورزش جودو در این استان را نبود زیرساخت استاندارد دانست و تصریح کرد: 
پیگیری هایی برای در اختیار گذاشتن مکانی به عنوان »خانه جودو« توسط مسئولان 
ورزش استان صورت گرفته است ولی تا کنون جودوی قم خانه دار نشده است. رئیس 
هیات جودوی قم با اشاره به فعالیت ۱۵ باشگاه ورزشی در رشته جودو در این استان 
اظهار داشت: برگزاری مسابقات لیگ استانی و شرکت در مسابقات لیگ کشوری و 
همچنین توجه به آموزش از جمله اهداف این هیات ورزشی است. متقی با اشاره به فعال 
شدن رشته جودو بانوان در این استان ادامه داد: جودوی بانوان قم از نظر کمی و کیفی 
تا حدودی ارتقا داشته که کسب مدال در رشته دفاع شخصی توسط جودوکار بانوی 

قمی در مسابقات ملی از جمله افتخارات بانوان ورزشکار این استان

با پایان رقابت ۳۰۰ رزمی کار

قمیهاصاحبپنجمدالکیکبوکسینگ
ایرانشدند

کیك بوکسینگ کاران قم با درخشش در اوزان مختلف موفق به کسب پنج مدال 
رنگارنگ از پیکارهای کیک بوکسینگ WKO قهرمانی کشور شدند.

تیمی که متشکل از بهترین های حال حاضر رزمی قم عازم پیکارهای کیک بوکسینگ 
WKO قهرمانی ایران شده بود با درخشش رزمی کاران خود در مجموع پنج مدال این 
پیکارها را کسب کرد و یکی از دوران موفق حضور خود در این رشته را تجربه کرد. 
این در حالی که مجموعا ۳۰۰ نفر در مسابقات کیک بوکسینگ قهرمانی کشور حضور 
داشتند و پیکارها با حضور چهره های شاخص این رشته از استان های مختلف به میزبانی 
هیات قزوین به انجام رسید و شرکت کنندگان در چهار رده سنی برای کسب عناوین 
برتر رقابت کردند. تیم منتخب هیات قم در این رقابت ها متشکل از ۹ رزمی کار به 
مصاف حریفان رفت و با وجود اینکه نخستین بار در مسابقات این سبک حضور داشت 
در مجموع عملکرد قابل قبولی ارائه کرد و با یک نشان طلا، یک مدال نقره و سه مدال 

برنز دست پر به استان قم بازگشت. 
در این دوره از مسابقات محمدمهدی قاسم لو با شکست تمامی حریفان خود مقام 
قهرمانی و مدال طلای وزن منهای ۷۱ کیلوگرم رده سنی بزرگسالان را کسب کرد و 
ابراهیم صالحی در دیدار نهایی وزن منهای ۳۸ کیلوگرم نوجوانان با یک شکست غیر 
منتظره صاحب نشان نقره شد. عباس صفایی پور سومین مدال آور تیم منتخب قم در 
وزن منهای ۲۶ کیلوگرم رده سنی نونهالان صاحب نشان برنز شد و محمد رستمی 
همین موفقیت را در وزن منهای ۴۵ کیلوگرم رده سنی نونهالان کسب کرد، ضمن 
اینکه علی ابراهیمی به مدال برنز وزن منهای ۵۷ کیلوگرم بزرگسالان دست یافت. 
این موفقیت در حالی توسط تیم منتخب قم به دست آمد که مسوولیت سرپرستی 
آن بر عهده استاد ابوالقاسم رستمی بود، محمدجواد صادق قهرمان سرشناس قم در 
میادین بین المللی، آسیایی و جهانی سرمربیگری تیم را بر عهده داشت و مربی تیم 

یاسر تکمار بود.

به اطلاع عموم میرساند مساحت ۵۸۵۰ ) پنج هزار و هشتصد و پنجاه ( مترمربع از اراضی ملی پلاک ۲۸ - اصلی بخش 
۸ موسوم به خدیجه خاتون واقع در کیلومتر ۳۰ جاده قدیم قم - اصفهان جهت اجرای طرح مرغداری به آقای علی اکبر 
زارعی بصورت اجاره واگذار گردیده است با توجه به اینکه فرد یاد شده نسبت به اراضی واگذاری موصوف انصراف داده اند 
لذا متقاضیان جایگزینی واجد شرایط دارای توان پرداخت هزینه ها و خرید اعیانی احداثی بر اساس اولویت های موجود در 
واگذاری زمین ) موضوع ماده ۱۴ دستور العمل اصلاحی ضوابط واگذاری ملی و دولتی ( به شرح ذیل ظرف مهلت ۱۵ روز 
از تاریخ انتشار این آگهی به مدیریت امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان واقع در بلوار الغدیر ) جاده اصفهان ( - جنب 
بوستان علوی - سازمان جهاد کشاورزی استان - طبقه ۶ اتاق ۶۰۳ جهت کسب اطلاعات بیشتر مراجعه و درخواست خود 

را ارایه نمایند  .
اولویت ها :

۱-متخصصان و کارآفرینان بخش کشاورزی با اولویت ساکنین در محل 
۲- افراد با تجربه یا فارغ التحصیلان در رشته های مرتبط با طرح

۳- کارمندان دولت مشروط به ترک اشتغال ، بازخرید از خدمت و یا بازنشستگی 
۴- سایر اشخاص واجد شرایط 

تاریخ انتشار : 23 /1397/04 

آگهی

محمد ابراهیم نجات  -مدیر امور اراضی
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ویتامیندیبرایبدنچهکارمیکند؟
کمبود ویتامین D شرایطی شایع در جهان است و برخی رژیم های غذایی مانند 

رژیم غذایی غربی حاوی مقدار اندکی از این ماده مغذی هستند.
جدا از رژیم غذایی و روغن جگر ماهی، تنها منبع طبیعی برای ویتامین D نور 
خورشید است، اما از آنجایی که افراد بسیاری در دنیای امروز بیشتر وقت خود را در 
فضاهای سرپوشیده سپری می کنند چندان در معرض خورشید قرار نمی گیرند.در 

ادامه با نقشی که ویتامین D در بدن ایفا می کند بیشتر آشنا می شوید.
در تلاش برای کنترل قند خون در نوجوانان مبتلا به اضافه وزن زیاد و در معرض 
خطر ابتلا به بیماری دیابت، پژوهشگران دانشگاه میسوری دریافتند که ویتامین 
D۳ فوایدی را برای قند خون ارائه می کند که اثر آنها تقریبا مشابه با استفاده از 
داروی تجویزی است.به گفته کاترین پیرسون، استادیار فیزیولوژی تغذیه و ورزش 
در دانشگاه میسوری،»ما تنها با افزایش مصرف ویتامین D پاسخی دریافت کردیم 
که تقریبا به قدرتمندی آن چیزی بود که هنگام استفاده از دارویی تجویزی دیده 
می شود.ما کاهش در سطوح انسولین را مشاهده کردیم که به معنای کنترل بهتر 
گلوکز، به رغم عدم تغییر در وزن بدن،غذای مصرفی یا فعالیت جسمانی است«.

پیرسون به این نکته اشاره دارد که دوز ویتامین D مصرفی نوجوانان چاق)۴,۰۰۰ 
واحد بین المللی در روز( حاضر در این مطالعه چیزی نیست که به همه توصیه شود.

محافظت از دندان ها
خوردن شیرینی های چسبنده می تواند به پوسیدگی دندان منجر شود.زمانی که 
آبنبات های شیرین به دندان ها می چسبند،باکتری های مضر از این ضیافت مضر 
لذت می برند.اما نتایج یک مطالعه درباره سلامت دهان و دندان نشان داد که 
ویتامین D می تواند به طور قابل توجهی احتمال ابتلا به پوسیدگی دندان را کاهش 
دهد.پژوهشی که در دانشگاه واشنگتن انجام شد، نشان داد که ویتامین D با کاهش 
تقریبا ۵۰ درصدی بروز پوسیدگی دندان مرتبط بوده است. نتایج این مطالعه بار 

دیگر مهر تاییدی بر اهمیت ویتامین D برای سلامت دهان و دندان است.
کاهش ابتلا به فیبروئید

و  درد  موجب  اغلب  آنها  هستند.  رحم  غیرسرطانی  تومورهای  فیبروئیدها 
خونریزی در زنانی می شوند که در مرحله پیش از یائسگی قرار دارند و دلیل 
اصلی هیسترکتومی)برداشتن رحم( در آمریکا است.اما پژوهشگران دریافتند زنان 
می توانند با مصرف ویتامین D خطر این مشکل دردناک را به میزان ۳۰ درصد 
کاهش دهند.مطالعه ای در دانشگاه جورج واشنگتن و دانشگاه پزشکی کارولینای 
جنوبی نشان داد زنانی که به میزان کافی ویتامین D مصرف می کنند در مقایسه با 
آنهایی که کمبود ویتامین D داشتند، ۳۲درصد احتمال کمتری دارد به فیبروئید 

مبتلا شوند.
کمک به تامین انرژی

بیماری کرون، یک بیماری گوارشی که به واسطه التهاب شکل می گیرد،می تواند 
ضعف عضلانی و خستگی را در پی داشته و به طور کلی موجب اختلال در زندگی 
عادی شما شود.اما پژوهشگران کشف کردند که ویتامین D به احیای سطوح 
انرژی و بازگشت به شرایط عادی زندگی کمک می کند.مطالعه آنها نشان داد که 
مصرف روزانه ۲,۰۰۰ واحد بین المللی ویتامین D می تواند به احیای بافت عضلانی 
و کاهش بسیاری از ناراحتی های ناشی از بیماری کرون کمک کند.شرکت کنندگان 
در این مطالعه که ویتامین D دریافت کرده بودند، افزایش انرژی ذهنی و کیفیت 

بالاتر زندگی خود را نیز گزارش کردند.
به چه میزان ویتامین D نیاز داریم؟

ویتامین D تقریبا یک مکمل معجزه آسا است. این ماده مغذی برای سلامت 
استخوان، کمک به مبارزه با سرطان، و بهبود سلامت قلبی عروقی نیاز است.

ویتامین D با علائم اسکلروز عضلانی، دیابت و آثار آن مبارزه می کند، تولید انسولین 
را برای کمک به بیماران مبتلا به دیابت نوع یک افزایش می دهد، به درمان آرتریت 
روماتوئید، پسوریازیس، و پیشگیری از بیماری آلزایمر کمک می کند.و این تنها 
گوشه ای از فواید این ویتامین کلیدی محسوب می شود.بیشتر افراد ویتامین D را از 
سه منبع اصلی دریافت می کنند. پوست انسان در مواجهه با نور خورشید ویتامین 
D تولید می کند. این ویتامین را می توان از طریق مواد غذایی تامین کرد،به ویژه 
اگر ماهی های چرب مصرف کنید و مکمل های ویتامین D نیز در دسترس هستند. 
موسسه پزشکی آمریکا مصرف ۴,۰۰۰ واحد بین المللی ویتامین D در روز را برای 

افراد بزرگ تر از ۹ سال توصیه می کند.
کاهش کمر درد

اگر با کمر درد مواجه هستید،در جهان تنها نیستید.کمر درد یک اپیدمی جهانی 
است. ممکن است شما و میلیون ها نفر دیگر در جهان به میزان کافی از سطوح 
کافی ویتامین ضد کمر درد برخوردار نباشید.بنابر گزارش مرکز پژوهش تغذیه و 
سلامت سان لایت، کمبود ویتامین D موجب می شود تا افراد بسیاری در سراسر 
جهان از کمر درد رنج ببرند.افزون بر این، پژوهشی در دانشگاه مینه سوتا نشان 
داد که افراد بسیاری که از کمردرد رنج می برند با کمبود وتامین D در خون خود 

مواجه هستند.
حفظ قدرت مغز

نتایج دو مطالعه نشان داده اند که ویتامین D برای حفظ قدرت مغز با افزایش سن 
یک گزینه بسیار مهم است.بدون این ویتامین،خطر ابتلا به بیماری آلزایمر افزایش 
می یابد و توانایی های تفکر انسان هرچه بیشتر افت می کنند.مطالعه ای در فرانسه 
نشان داد که مصرف ناکافی ویتامین D با خطر بیشتر ابتلا به بیماری آلزایمر پیوند 
خورده است.مطالعه ای نشان داد که سطوح پایین ویتامین D بین زنان مسن با 
احتمال بیشتر اختلالات شناختی و خطر بیشتر زوال شناختی پیوند خورده است.

کاهش خطر سرطان
پژوهشگران در اسکاتلند پس از اندازه گیری سطوح ویتامین در خون بیماران 
مبتلا به سرطان روده بزرگ دریافتند که یک ویتامین به طور خاص خطر مرگ 
را تا ۵۰ درصد کاهش می دهد.در این مطالعه، خطر مرگ برای افرادی که دارای 
بالاترین سطوح ویتامین D بودند، نصف افراد دیگر بود.افراد مبتلا به سرطان مرحله 
دو بیشترین سود را از ویتامین D برده بودند.این مطالعه نشان داد ۷۵ درصد افرادی 
که از بیشترین میزان ویتامین D در بدن خود برخوردار بودند، پس از گذشت پنج 
سال از درمان بیماری همچنان به زندگی ادامه می دهند.در مقابل،تنها ۳۰ درصد 
افرادی که کمترین سطوح این ویتامین را داشتند را تا این اندازه زندگی کرده 

بودند.

خیار دوست دستگاه گوارش انسان است و به پاکسازی کبد که مسئولیت پالایش مواد 
مضر مصرفی شما را بر عهده دارد، کمک می کند.  خیار میوه ای سرشار از مواد مغذی 
مفید و همچنین برخی ترکیبات گیاهی و آنتی اکسیدان هاست که ممکن است به بهبود و 
حتی پیشگیری از برخی شرایط و بیماری ها کمک کنند. در شرایطی که خیار بسیاری از 
ویتامین ها و مواد مغذی اساسی را ارائه می کند، برای پوست نیز مفید بوده و می توانند به 

گوارش و اجابت مزاج روان کمک کند.
کم کالری، سرشار از مواد مغذی: اگر در پی یک میان وعده سالم هستید، ممکن 
است انتخاب های زیادی که نسبت خوبی از کالری به مواد مغذی را ارائه کنند در برابر شما 
قرار نداشته باشند. خیار یکی از گزینه هایی است که می توانید مد نظر قرار دهید. تنها ۱۱ 
اونس )۳۱۲ گرم( خیار خام دارای ۱۴ درصد از مقدار مصرف توصیه شده روزانه ویتامین 
C، ۶۲ درصد از مقدار توصیه شده روزانه ویتامین K، ۱۰ درصد از مقدار توصیه شده روزانه 
برای منیزیم، و ۱۳ درصد از مقدار توصیه شده روزانه برای پتاسیم است. در همین حال، 
۳۰۰ گرم خیار با پوست فاقد چربی، و دارای ۱۱ گرم کربوهیدارت و تنها ۴۵ کالری است.

افزایش آنتی اکسیدان ها: آنتی اکسیدان ها به خنثی سازی رادیکال های آزاد در بدن 
که با خطر ابتلا به سرطان پیوند خورده اند، کمک می کنند. چندین ترکیب زیست فعال 
در خیار وجود دارند که از آن جمله می توان به کوکوربیتاسین ها، گلوکوزیدها، لیگنان ها، 

و آپیژنین ها اشاره کرد.
این ترکیبات به همراه فلاونولی به نام فریستین نشان داده اند که توانایی بالایی برای 
مبارزه با سرطان از طریق محافظت از DNA و سلول ها در برابر استرس اکسیداتیو دارند. 
همچنین، برخی آنتی اکسیدان ها توانایی خود در زمینه نابودی سلول های سرطانی را 

نیز نشان داده اند.
کمک به سمزدایی طبیعی: خیار دوست دستگاه گوارش انسان است و به پاکسازی کبد 
که مسئولیت پالایش مواد مضر مصرفی شما را بر عهده دارد، کمک می کند. خیار با حذف 
سموم و مواد زائد انباشته شده در خون و روده به دستگاه گوارش کمک می کند. همچنین، 
خیار یک ادرارآور طبیعی است، از این رو به بدن در دفع سموم هرچه بیشتر از طریق ادرار 
کمک می کند. در شرایطی که کبد می تواند خود وظیفه پاکسازی بدن را انجام دهد، اما 

حضور یک همراه که به این روند کمک می کند، ضرری ندارد.  
جایگزینی برای آب ساده: تامین آب مورد نیاز بدن همواره اهمیت دارد، به ویژه در ماه 
های گرم سال که کمبود آب بدن می تواند با بروز علائم شدیدی همراه باشد. خیار نه تنها 
منبع خوبی برای مواد مغذی و آنتی اکسیدان ها محسوب می شود، بلکه حدود ۹۵ درصد 
این میوه از آب تشکیل شده است. از این رو، خوردن خیار می تواند تقریبا مشابه با نوشیدن 
یک لیوان آب باشد. یک وعده ۵ اونسی )۱۴۱ گرم( از خیار دارای ۴.۸ اونس )۱۴۱ میلی 

لیتر( آب است که حدود ۲۶ درصد از آب دریافتی از طریق غذا در روز را تامین می کند.
کمک به کنترل وزن: اگر در تلاش هستید تا وزن سالم بدن خود را حفظ کنید، 
خیار یکی از محصولاتی است که می توانید برای کمک به این روند مد نظر قرار دهید. 
خیار کالری کمی دارد، اما حاوی فیبر غذایی است. مواد غذایی حاوی فیبر به حفظ وزن 
سالم بدن کمک می کنند. فیبر فواید دیگری نیز دارد. مصرف رزانه ۲۵ تا ۳۰ گرم فیبر را 
هدفگذاری کرده و به خاطر داشته باشید که فیبر موجود در خیار در پوست این میوه قرار 

دارد، از این رو با پوست کندن آن فیبری نیز نصیب شما نخواهد شد.
کمک به اجابت مزاج: اگر در اجابت مزاج با دشواری مواجه هستید، مصرف خیار ممکن 
است روش خوبی برای کمک به روان شدن شرایط باشد. آب فراوان موجود در خیار قوام 
مدفوع را بهبود بخشیده و از یبوست پیشگیری می کند. همچنین، به لطف محتوای فیبر، 

خیار می تواند تکرر اجابت مزاج را افزایش دهد.  
 کمک به سطوح قند خون: اگر به دیابت مبتلا هستید، ممکن است افزودن خیار به 
رژیم غذایی برای شما مفید باشد. بررسی های آزمایشگاهی و آزمایش های صورت گرفته 
روی حیوانات نشان داده اند که خیار ممکن است به کاهش سطوح قند خون کمک کرده 

و از عوارض دیابت پیشگیری کند.
متعادل سازی سطوح اسیدیته: خیار یکی از بهترین مواد غذایی قلیایی است که به 
کنترل سطوح pH بدن کمک کرده و ضد اثرات یک رژیم غذایی اسیدی عمل می کند. 
متعادل کردن سطوح اسیدیته که به واسطه مصرف غذاهایی مانند غذاهایی سرخ شده، 
قندها و کربوهیدارت های پالایش شده افزایش می یابد می تواند به محافظت از انسان 
در برابر ابتلا به بیماری ها کمک کند. محیط اسیدی برای بروز بیماری مناسب تر است. 

به عنوان مثال، اسیدیته می تواند با مشکلاتی در زمینه سلامت استخوان مرتبط باشد.
بهبود سلامت استخوان: خیار از سطوح بالای ویتامین K برخوردار است و یک فنجان 
از این محصول می تواند ۲۲ درصد از مقدار مصرف توصیه شده روزانه این ویتامین را تامین 
کند. ویتامین K برای سلامت استخوان ضروری است و سطوح پایین این ماده مغذی با 
خطر بیشتر شکستگی استخوان ارتباط دارد. افزون بر این، ویتامین K به بدن در جذب 
کلسیم کمک می کند که یک ماده مغذی مهم دیگر برای حفظ سلامت استخوان ها و 
دندان ها محسوب می شود. همچنین، ویتامین K عاملی مهم برای لخته شدن خون است.

مبارزه با سردرد: زمانی که با سردرد مواجه هستید، احتمالا از قرص های مسکن بدون 
نسخه برای کاهش درد استفاده می کنید، اما شاید مصرف خیار بتواند به تسکین سردرد 

نیز کمک کند.
خیار از محصولاتی است که می تواند به واسطه تامین آب مورد نیاز بدن به تسکین 
سردرد کمک کند. از دیگر محصولات مفید در این زمینه می توان به سیب زمینی، موز، 

هندوانه و آناناس اشاره کرد.
کمک به سلامت قلب: خیار حاوی ماده ای به نام لیگنان است که از خواص ضد التهابی 
سود می برد و برای مبارزه با بیماری قلبی عروقی مفید است. مطالعات نشان داده اند که 
لیگنان ها به کاهش سطوح کلسترول بد )LDL( و تنظیم سطوح فشار خون کمک می 
کنند. همچنین، مواد معدنی مهم دیگری مانند پتاسیم و منیزیم در خیار وجود دارند که به 

بهبود سلامت قلب کمک می کنند.
بهبود شرایط پوست : خیار، به ویژه نوشیدنی خیار تازه، می تواند آبرسانی و تسکین 
پوست را موجب شود. همچنین، شما می توانید برش های خیار را به صورت مستقیم روی 
پوست خود قرار داده تا از اثر خنک کنندگی آن در شرایطی که تورم و قرمزی کاهش می 

یابند، بهره مند شوید.
اگر با آفتاب سوختگی پوست خود مواجه هستید، خیار می تواند درمانی خوب برای این 
شرایط باشد. خیار توانایی کاهش گرمای مرتبط با التهاب را دارد و همچنین با گرمازدگی 
مقابله می کند. می توانید خمیری از خیارهای خنک در یک دستگاه مخلوط کن تهیه کرده 

و آن را روی ناحیه تحت تاثیر قرار گرفته پوست قرار دهید.
محافظت در برابر اختلالات عصبی : خیار می تواند به بهبود سلامت مغز کمک کند. 
این میوه حاوی ماده ضد التهابی به نام فیستین است که با سلامت مغز پیوند خورده است.
برخی پژوهش ها نشان داده اند که فیستین می تواند اثر بیماری های عصبی مرتبط با 
افزایش سن بر عملکرد مغز را کاهش دهد و همچنین به حفظ عملکرد شناختی در بیماران 
مبتلا به آلزایمر نیز کمک کند، اگرچه مورد دوم بر اساس آزمایش های صورت گرفته روی 

حیوانات بیان شده است.

یک متخصص ارتوپدی  مطرح کرد

بهترینزمانبرایجراحیپاهایپرانتزی
یک متخصص ارتوپدی گفت: اگر زاویه انحرافی پاها به قدری بود که نیازمند 

جراحی باشد نمی توان با ماساژ و ورزش کردن عارضه را اصلاح کرد.
یاسر نژادی جراح و متخصص ارتوپدی در گفت وگو با فارس درخصوص جراحی 
پاهای پرانتزی توضیح داد: جراحی استئوتومی معمولًا در افرادی که زانوی پرانتزی 

دارند انجام می شود.
وی افزود: به ندرت این عمل برای زانوهای ضربدری انجام می شود. در این 
بیماران، استئوتومی از طریق قسمت لترال ران و ساق پا انجام می شود و پا به 
شکل مستقیم اصلاح می شود؛ بنابراین وزن بدن روی قسمت مدیال منتقل 
می شود؛ استئوتومی فرایند تخریب زانو را کند کرده و عمل تعویض زانو را به 

تعویق می اندازد.
نژادی تصریح کرد: این عمل معمولا در دو مقطع سنی و در دومرحله صورت 

می گیرد.
این متخصص ارتوپدی عنوان کرد: ممکن است پاها در سنین پایین تر دچار 
انحراف شوند اما به تدریج بهبود یابند اما در سن هشت سالگی به بعد روند بهبود 
کاهش پیدا می کند و اگر فاصله بین زانوها از چهار انگشت بیشتر باشد معمولا فرد 

نیاز به جراحی پیدا می کند.
وی گفت: ذهنیت غلطی در خصوص درمان پاهای پرانتزی وجود دارد این است 
که برخی تلاش می کنند با ماساژ و کشش پاها این عارضه را درمان کنند که اگر 
زاویه پاها به قدری باشد که نیازمند جراحی باشد نمی توان با این روش ها عارضه 

را اصلاح کرد و باید انحراف با جراحی درمان شود.
نژادی در پایان گفت: بهترین سن برای جراحی پاهای پرانتزی سنین کودکی و 

زمانی است که صفحه رشد فرد بسته نشده باشد.

متخصص طب ایرانی:

ناراحتیهایگوارشیرابامصرفاینگیاه
برطرفکنید

متخصص طب ایرانی گفت: مصرف گیاه »رزماری« می تواند به درمان ناراحتی 
معده، یبوست، نفخ و اسهال کمک کند.

ابراهیم ایراندوست متخصص طب ایرانی در خصوص خواص رزماری اظهار 
داشت: رزماری به عنوان یک عامل ضد باکتری طبیعی، برای خوش بو کردن دهان 

استفاده می شود همچنین این گیاه باعث بهبود سلامت دهان و دندان می شود.
وی افزود: از جمله مهم ترین خواص رزماری می توان به خاصیت ضد التهابی آن 
اشاره کرد. ایراندوست افزود: مصرف این گیاه می تواند به درمان ناراحتی معده، 
یبوست، نفخ و اسهال کمک کند؛ اضافه کردن این گیاه به وعده های غذایی باعث 
هضم بهتر غذا خواهد شد. این متخصص طب ایرانی گفت: رزماری به تنهایی با 
بهبود خلق و خوی انسان، پاکسازی ذهن، و کاهش استرس خواهد شد. هنگامی 
که این گیاه مصرف می شود یا به صورت موضعی مورد استفاده قرار می گیرد 
می تواند آثاری مشابه داشته باشد. وی افزود: اگرچه استفاده از روغن عصاره ای آن 
رایج تر است، اما برگ های رزماری می توانند هم از داخل و هم به صورت موضعی 
روی پوست اثرگذار باشند و به بهبود کیفیت جوانی و شادابی پوست بدن انسان 
کمک می کند. افزون بر این، رزماری به درمان لکه ها و  پوست نیز کمک می کند.

از فواید سلامت 
شگفت انگیز خیار 



ذرات  نانو  جدید،  پژوهش  یک  یافته های  بنابر 
ستاره ای شکل طلا، که توسط یک ماده ی نیمه هادی 
پوشیده شده اند، می توانند با اثربخشی بیش از چهار 
برابر نسبت به دیگر روش ها، از آب، هیدروژن تولید 

کنند.
"راتگرز،  دانشگاه  محققین  عقیده ی  به 
نیوبرانزویک"، این یافته دری به سوی ذخایر افزایش 
پیشرفت هایی  دیگر  و  خورشیدی  انرژی  یافته ی 
انرژی  از  استفاده  توانست  خواهند  که  می گشاید 
اقلیمی  تغییرات  با  و  کرده  تقویت  را  تجدیدپذیر 

مبارزه نمایند.
"لورا فابریس"، دانشیار گروه علوم مواد و مهندسی 
در دانشکده ی مهندسی، توضیح می دهد: »به جای 
استفاده از نور فرابنفش، که رویکرد استاندارد است، 
ما انرژی مورد نیاز خود را به واسطه ی برانگیختن 
الکترون های نانوذرات طلا با استفاده از نور مرئی و 
فروسرخ به دست آوردیم. الکترون های برانگیخته 
شده در فلز می توانند به طور مؤثرتری به نیمه هادی 
منتقل شوند، که خود در ادامه باعث پیش برد واکنش 

می شود.«
گروه  استادیار  چلیک"،  "فوآت  همراه  به  وی 
مهندسی شیمی و بیوشیمی، هدایت این پروژه را بر 

عهده داشته است.
به  امروز  نتایح آن  این مطالعه، که  محققان در 
صورت آنلاین در ژورنال فوق منتشر شد، بر روی 

کرده  تمرکز   )photocatalysis( نوری  کاتالیز 
بودند، که نوعاً به معنای کنترل نور خورشید برای 
پیش برد سریع تر و راحت تر واکنش ها است. تیتانیوم 
دی اکسید تحت تابش نور فرابنفش معمولًا به عنوان 
کاتالیزور استفاده می شود، اما استفاده از نور فرابنفش 
چندان کارآمد نیست. پژوهشگران دانشگاه راتگرز 
در این مطالعه از نور مرئی و فروسرخ بهره گرفتند، 
جذب  می شوند.  نانوذرات  جذب  سریع تر  که  چرا 
نور، در ادامه، منجر به تولید الکترون های برانگیخته 
شد که محققان توانستند آن را با موفقیت به مواد 
موجود در محیط اطراف نانوذرات طلا، نظیر تیتانیوم 

دی اکسید، منتقل نمایند.
مهندسان، نانوذرات طلا را با تیتانیوم دی اکسید 
پوشانیده و این ماده را در معرض نور فرابنفش، مرئی 
و فروسرخ قرار دادند تا به بررسی نحوه ی جهش 

الکترون ها از نانوذرات به ماده ی پوشاننده بپردازند.

آن ها متوجه شدند که الکترون ها، که واکنش ها را 
راه اندازی می کنند، با اثر بخشی بیش از چهار برابر 
نسبت به متدهایی که پیش از این به کار گرفته 
شده بود، از آب هیدروژن تولید می کنند. هیدروژن 
می تواند در ذخیره سازی انرژی خورشیدی و سپس 
نور  که  زمانی  در  انرژی  تولید  برای  آن  احتراق 

خورشید در دسترس نیست، استفاده شود.
فابریس بیان کرد: »نتایج برجسته ی ما بی نهایت 
شفاف بودند. ما هم چنین قادر بودیم از روش سنتز 
در دمای بسیار پایین برای پوشانیدن نانوذرات طلا با 
تیتانیوم بلوری شکل استفاده کنیم. من هم از جنبه ی 
مواد و هم از جنبه ی کاتالیز، فکر می کنم که این کار 
در تمام بخش ها بسیار هیجان انگیز بوده است. ما به 
شدت خوش اقبالیم که دو دانشجوی مان در مقطع 
دکتری ما، "ساپریا آتا" و "اشلی پنینگتون"، نیز 
مثل ما از این کار هیجان زده بودند.« وی هم چنین 
افزود: »این نخستین حمله ی ما بود. اما همین که 
طبیعت مواد و چگونگی عملکرد آن را درک نماییم، 
در  کاربرد  منظور  به  را  موادی  بود  خواهیم  قادر 
زمینه های متفاوتی طراحی کنیم؛ زمینه هایی نظیر 
نیمه هادی ها، صنایع خورشیدی یا شیمیایی و یا 
تبدیل دی اکسید کربن به شکلی که بتوانیم از آن 
استفاده کنیم. در آینده، ما خواهیم توانست تا حد 
زیادی روش های استفاده از نور خورشید را توسعه 

دهیم.«

محققان فنلاندی نشان دادند که با استفاده از هوش مصنوعی نه تنها جداسازی 
سلول های قلبی بیمار از سلول های سالم ممکن است، بلکه می توان بین بیماری 
قلبی ژنتیکی تمایز قائل شد. کاردیومیوسیت های مشتق از iPSC می توانند از 
نمونه خون یا بیوپسی پوستی مشتق شوند. این سلول ها در حال حاضر برای درک 
پاتوفیزیولوژی بیماری های مختلف و شناسایی داروهای بالقوه جدید برای بیماری 
های مختلف استفاده می شوند. در سال های اخیر، هوش مصنوعی و یادگیری 
ماشین بهبود قابل توجهی داشته است. محققین دانشگاه Tampere نیز از ترکیب 
تکنولوژی سلول های بنیادی و هوش مصنوعی برای مطالعه کاردیومیوسیت 
های ضربان دار در کشت سلول استفاده کردند. رفتار ضربانی این سلول ها با 
استفاده از سیگنال های کلسیمی آنالیز شد. کلسیم برای تپیدن کاردیومیوسیت 
ها ضروری است و ضربان می تواند بوسیله لیبل های فلورسنس مونیتور شود. 
در این مطالعه، کاردیومیوسیت ها از بیماران مبتلا به بیماری آریتمی ژنتیکی 
 )HCM( یا کاردیومیوپاتی هایپرتروفیک ،)LQTS( طویل QT سندرم ،)CPVT(
یا افراد سالم مشتق شد. ضربان کاردیومیوسیت های منفرد ثبت شد و آنالیز 
نرم افزاری برای این که نشان دهد این سلول ها چه بیماری را نشان می دهند 
انجام گرفت. این نرم افزار یاد می دهد که چگونه گروه های مختلف سلولی با 
توجه به ویژگی های خاص شان در رفتار ضربانی مربوط به هر سلول جداسازی 
شوند. این نرم افزار قادر به شناسایی این است که سیگنال های موجود مربوط به 
یک سلول مشتق از یک فرد ناقل بیماری قلبی ژنتیکی است یا این که از سلول 

های یک فرد سالم صادر شده است. همین دستاورد بسیار بزرگ است اما این 
که این نرم افزار و برنامه می تواند بین بیماری های قلبی مختلف نیز تمایز قابل 
شود، خود بسیار شگفت انگیز است. این مشاهدات مهم نشان داد که سلول های 
مشتق از iPSCها و هوش مصنوعی این پتانسیل را دارند که به عنوان یک ابزار 
تشخیصی استفاده شوند. در حال حاضر، بیماری های ژنتیکی عمدتا بوسیله 
آنالیزهای DNA شناسایی می شوند اما در بسیاری از مواد مشخص نیست که 
این تغییرات DNA واقعی و عامل بیماری هستند یا این که یک تغییر ژنتیکی 
بی اثر هستند. استفاده از هوش مصنوعی و یادگیری ماشینی می تواند به تصمیم 

گیری در این شرایط کمک کند.

آسفالت با روش پلیمریزاسیون پیشرفته توسط 
یک شرکت دانش بنیان پارک علم و فناوری خراسان 

ساخته شد.
عامل  مدیر  علیزاده،  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
شرکت دانش بینان دنا پارس آژند پارک علم و فناری 
تولید  برای  اصلاح شده  قیر  ویژگی های  خراسان، 
آسفالت به روش پلیمریزاسیون پیشرفته را افزایش 
سطح  قیرزدگی  کاهش  آسفالت،  کیفیت  و  عمر 
آسفالت، کاهش لغزندگی سطح آسفالت و به تبع آن 

کاهش آمار تصادف و همچنین کاهش مصرف قیر به 
عنوان یک سرمایه ملی عنوان کرد.  

وی ادامه داد: ابتدا تولید قیر پلیمریزه در پالایشگاه 
به  دوجداره  تانکرهای  توسط  افتاده، سپس  اتفاق 
صورت داغ به کارخانجات آسفالت انتقال می یابد و در 
میکسرهایی نگهداری می شود، سپس در زمان تولید 
آسفالت با اضافه کردن یک درصد مکمل شیمیایی 
به آن، آسفالت به روش پلیمریزاسیون پیشرفته تولید 

می شود.

افزایشذخایرانرژیخورشیدیبانانوذراتطلا

تولیدآسفالتباروشپلیمریزاسیونپیشرفته

برایراندناینخودرویپرنده،نیازیبه
گواهینامهخلبانیندارید!

یک استارتاپ آمریکایی، نوعی خودروی پرنده ابداع کرده است که برای راندن 
آن، نیازی به گواهینامه خلبانی نیست.

نوعی   ،)Silicon Valley( ولی"  "سیلیکون  در  واقع  استارتاپ های  از  یکی 
خودروی پرنده ابداع کرده است که برای استفاده، نیازی به گواهی خلبانی ندارد.

این خودروی موسوم به "بلک فلای" )BlackFly(، یک وسیله تک نفره و تمام 
الکترونیک است که نسبت به خودروهای الکتریکی قدیمی، به انرژی کمتری نیاز 

دارد و طوری ساخته شده که به صورت مخفیانه و بدون صدا عمل کند.
شرکت سازنده، ایده کلی این خودرو را از نه سال پیش در نظر داشت و اکنون 

موفق شده است نخستین نمونه آن را بسازد.
"بلک فلای" می تواند ۲۵ مایل را با سرعت ۶۲ مایل بر ساعت طی کند و باتری 
آن، در کمتر از ۲۵ دقیقه، قابل شارژ است. انرژی این وسیله، با هشت موتور 

کوچک الکتریکی تامین می شود و با یک اهرمک، قابل کنترل است.
کاربر این خودرو، نیازی به گواهی خلبانی ندارد اما باید دوره آموزشی مربوط 

به آن را سپری کند.
هدف از ابداع این خودرو، ارائه یک وسیله نقلیه ایمن و مقرون به صرفه است که 

کاربران را از محدودیت های روزانه سفرهای زمینی رها کند.
سازندگان "بلک فلای" امیدوارند این خودرو، تا سال آینده، آماده فروش باشد. 
 SUV " آنها قصد دارند این خودروی پرنده را با قیمتی نزدیک به خودروهای
" قدیمی به بازار عرضه کنند. البته مدل های جدیدتر، قیمت بیشتری خواهند 

داشت.

باقطارپرندهدرآیندهراحتسفرکنید!
 یک طرح اولیه عجیب از قطار پرنده رونمایی شده است که آینده صنعت 
سفرهای هوایی را دگرگون می کند.  شرکت Akka Technologies از طرح قطار 
پرنده Link & Fly رونمایی کرد است. این طرح یک وسیله نقلیه ماژولی است 
که دارای واگن هایی برای حمل مسافر و بال های قابل جدا شدن است تا فرایند  
سوار شدن را تسهیل کند. همچنین به این ترتیب سفر به فرودگاه نیز راحت تر 
انجام می شود.  این طرح اولیه قابلیت حمل مسافر یا بار را دارد و با تبدیل شدن 
به یک واگن قطار در ایستگاه های محلی توقف می کند.  Akka امیدوار است 
طرح Link & Fly نظر شرکت های هوافضا را به خود جلب کند.  واگن های 
باری/ مسافری را می توان به طور جداگانه از بال ها بارگیری/ مسافرگیری کرد. 
در مرحله بعد واگن روی آسفالت هل داده می شود  و با یک کلیک به بال ها می 
چسبد. واگن به بخش زیرین بال ها متصل می شود که حاوی موتور نیز است. به 
نوشته بلومبرگ طرح Link&Fly شامل بخش های مختلفی است که می توان 
از آن برای بهبود سفرهای هوایی استفاده کرد. با کمک آن هواپیماها کارآمدتر و 

کم سروصدا تر می شوند.

اجرائیه 
مشخصات محکوم له / محکوم لهم 

سیده سمانه قاضی میر سعید نام پدر : سید غلام حسین نشانی : استان البرز 
– شهرستان کرج – شهر کرج – ۴۵ متری گلشهر – ک اختر شرقی – پ ۱۶۸ 

مشخصات محکوم علیه / محکوم علیهم 
سجاد عظیمی گروسی نام پدر : حاجی علی نشانی : مجهول المکان 

محکوم به : بموجب درخواست اجرای حکم مربوطه به شماره و شماره دادنامه 
مربوطه ۹۶۰۹۹۷۲۶۷۸۱۰۱۱۰۷ حکم به محکومیت خوانده به الزام انجام تعهد 
مبنی بر نصب نمودن انشعاب گاز و برق اختصاصی طبق مبایعه نامه شماره 
۱۳۳۳۰۱۴۴ مقوم به ده میلیون تومان و پرداخت مبلغ یکصد و هشتاد هزار تومان 

هزینه دادرسی و نشر آگهی و پرداخت نیم عشر دولتی م/الف ۱۱۳۴۶ 
مسئول دفتر شعبه 33 مجتمع شماره 2 شورای حل اختلاف کرج – 
عبدی 
قاضی شعبه 33 رحمتی

---------------------------------------------------
رونوشت آگهی حصر وراثت 

اقا /خانم حسین بیرامی مصلح دارای شناسنامه شماره ۳۰۸۵ به شرح دادخواست 
به کلاسه ۹۷۰۴۰۳ از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان حاجیعلی بیرامی مصلح بشناسنامه شماره ۸۸۶ در تاریخ 
۱۳۹۶/۱۱/۲۹ اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به : 
۱ – اکرم بیرامی مصلح ت ت ۱۳۶۱/۲/۵ ش ش ۵۵۳ فرزند حاجیعلی – دختر 
۲ – حسین بیرامی مصلح ت ت ۱۳۵۸/۱۰/۲۴ ش ش ۳۰۸۵ فرزند حاجیعلی 

– پسر 
۳ – مرتضی بیرامی مصلح ت ت ۱۳۵۶/۱/۱۳ ش ش ۱۵۴ فرزند حاجیعلی 

– پسر 
۴ – علی اکبر بیرامی مصلح ت ت ۱۳۵۰/۹/۲۰ ش ش ۶۹۳۱ فرزند حاجیعلی 

– پسر 
بیرامی مصلح ت ت ۱۳۷۰/۷/۳ ش ش ۰۳۱۰۵۸۳۸۵۳ فرزند  – فاطمه   ۵

حاجیعلی – دختر 
۶ – اعظم بیرامی مصلح ت ت ۱۳۶۳/۱۰/۳ ش ش ۴۳۸۹ فرزند حاجیعلی 

– دختر 
۷ – باغدا گل لطفی ت ت ۱۳۳۰/۸/۱۰ ش ش ۵۸۲ فرزند قربان – همسر 

اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید 
تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد%
م/م/97/11316/ف 
رئیس شعبه 4 شورای حل اختلاف کرج – هاشمی 

تشخیصبیماریهایقلبیژنتیکیباسلولهایبنیادی



شنبه -23 تیر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4600

آیت  الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم:

آرزوی ترامپ برای تسلیم شدن را نقش برآب می کنیم

امام جمعه قم بر لزوم اتحاد ملی مسئولان و مردم 
برای نقش بر آب کردن نقشه ترامپ برای تسلیم 

شدن ایران تاکید کرد.
آیت الله اعرافی ظهر دیروز در خطبه های نماز 
جمعه قم در مصلای قدس گفت: امروز همه ما 
باید بپذیریم که تمام قدرت های استکباری تجمیع 
شده اند که فروپاشی اقتصادی و آشوب و هرج و 
مرج و فاصله مردم و انقلاب را رقم بزنند؛ ترامپ 
روزپنجشنبه  گفت که منتظر تسلیم شدن و گفت 
وگوی ایران با خود هستیم؛ ملت ما باید هوشمند 
باشد و دولتمردان باید بیش از گذشته در وسط 

میدان بیایند و تدابیر حکیمانه را اتخاذ کنند.
و  اقتصادمقاومتی  ها،  قیمت  کنترل  افزود:  وی 
اتکای به منابع داخلی و... باید نگاه اصلی مسئولان ما 
باشد و مردم نیز باید شرایط را درک کنند؛ دشمنان 
پس از انقلاب همیشه گفته اند که چند ماه دیگر 
و چند سال دیگر نظام ما ساقط می شود و امروز 
همه آنها جمع شده اند که چهلمین سال انقلاب ما 
برگزار نشود ولی به فضل خدا این ملت پس از گذر از 
سختی ها راه خود را برای تقویت پیدا خواهد کرد و 
آرزوهای ترامپ و امثال او را نقش برآب خواهد کرد.
امام جمعه قم بیان کرد: همه مستکبران و نوکران 
آنها بسیج شده اند که این ملت بزرگ را از پای 
درآورند، ولی در پس این ژست های قلدر مآبانه به 
جایی نخواهد رسید؛ قطعا ما با منطق داران گفتگو 
و تعامل می کنیم ولی نه این چهره های منفورو 
سفاکان عالم؛ با بازگشت به منطق انقلابی در مقابل 
آنها می ایستیم و این ملت از امام عاشورا را یادگرفته 
است که تسلیم این قدرت ها نشود و سخن و زبان 

آنها هیهات من الذله است.
*مسئولان باید به مسایل حیاتی جامعه 

توجه مضاعف داشته باشند 
وی با اشاره به کمبود منابع آبی و برق در کشور 
گفت: امروزه در شرایطی هستیم که با کمبودهایی 

در آب و برق مواجه هستیم؛ دولت و مسئولان باید به 
شکل انقلابی به مسایل حیاتی جامعه توجه مضاعف 
داشته باشند که این مساله یک تکلیف انقلابی است؛ 
در این جهاد اقتصادی بسیج همه مسئولان برای 
تامین آب و برق اهمیت دارد؛ از دیگر سوی اصلاح 
الگوی صرف جویی در شرب اهمیت دارد زیرا ما دو 

برابر جهان آب و برق مصرف می کنیم.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه بیان کرد: 
اصلاح الگوی مصرف در کشاورزی برای مهار اسراف، 
استفاده از پساب در صنعت و فضای سبز، حذف 
چمن در شهرها، استفاده از ابزارهای کم مصرف 
و مجاز و تلاش در جهت اصلاح الگوی برداشت و 

توسعه تولید در این عرصه بسیار مهم است.
نهضت سواد  به سالروز  اشاره  با  قم  امام جمعه 
آموزی گفت: یکی از کارهای مهم برای محو بی 
سوادی آن است که ورودی بی سوادی را در سن 
۷ سال مسدود کنیم ؛در سالهای اخیر هنوز در این 
استان کودکانی هستند که در سن ۷ سالگی به 
مدرسه نمی روند؛ در این زمینه همه موظف هستند 

که فرزندان خود را به مدرسه گسیل بدارند.
وی سالروز تاسیس شورای نگهبان بیان کرد: در 
سایر کشورهای دنیا، نهادهای نگهبان قانون اساسی 
و نظام وجود دارد و با تجربه ای که درتاریخ معاصر 
قوانین  و  نظام  از  نهادهایی که  ایم، وجود  داشته 
صیانت کنند وجود دارد و این کار استراتژیک از 
سوی امام پایه ریزی شد و همه جریان ها باید ارزش 
و اهمیت این صیانت را بدانند؛ این جایگاه نباید 

دستخوش کج اندیشی ها شود.
استاد حوزه علمیه در خصوص هفته حج گفت: 
دشمنی  و  استکباری  های  کینه  همه  رغم  علی 
وابستگان آنها، حج ،امسال نیز برگزار می شود زیرا 
حج مظهر همبستگی امت اسلامی است و امیدواریم 
که دل های پاک و قلب های مستعد عازم خانه خدا 
شوند و آداب و اخلاق حج را رعایت کنند و چهره 

اسلام انقلابی و اسلام تمدنی و وحدت بخش را به 
نمایش بگذارند.

وی با روز تجلیل از امامزادگان و بقاع متبرکه بیان 
کرد: ایران اسلامی میزبان هزاران امام زاده عظیم 
الشان است که هر کدام پرچمدار مقاومت در مقابل 
ظلم و ستم بودند و افتخار می کنیم که در قم چند 

صد امامزاده عظیم الشان را میزبان هستیم.
فاطمه  حضرت  کرد:  بیان  اعرافی  الله  آیت 
معصومه)س( به قله های علم و فضیلت و حکمت 
نائل شده بود و این سفر بزرگ را در راه زیارت امام و 
برادر خود پیمود و افتخار ما نیز آن است که در کنار 
مرقد ایشان زندگی می کنیم؛ بارگاه ایشان جایگاه 
عاشقانی شد که همیشه گرداگرد آن چرخیدند و 

منشا ایجاد یک حوزه بزرگ اسلامی شد.
*دختران و زنان جامعه حضرت 
معصومه)س( الگوی خود قراردهند

وی گفت: امیدواریم که دختران و زنان جامعه ما 
این همه فضیلت را از این بانوی کرامت فرابگیرد؛ 
نقش  ایفای  کنار  در  پاکدامنی  و  حجاب  الگوی 
اجتماعی را باید از این بانوی بزرگوار گرفت و جامعه 
و به خصوص زنان جامعه ما باید از ایشان درس 

بگیرند.
از  کرد:  بیان  نیز  اول  در خطبه  قم  امام جمعه 
دیدگاه مادی، جهان به هیچ مبدا ماورایی وابسته 
نیست و فرجامی نیز نخواهد داشت؛ این نگاه ماده 
گرایانه، هدف زندگی را کامروایی و بهره گرفته از 
عالم طبیعت می داند و اگر بشریت مسئولیتی نیز 
داشته باشد در همین چارچوب است؛ نتیجه این 
تفسیر، با تفسیر الهی و معنوی کاملا متفاوت است.

وی افزود: با این تفسیر، جهان جای کامروایی است 
و اگر مسئولیتی نیز وجودداشته باشد در حد تنظیم 
روابط دنیوی است؛ ولی در رویکرد دوم که ادیان 
الهی و اولیای خدا و قرآن و دین، آن را پایه ریزی 
کرده و ما را به آن فراخواندند، عالم در یک حصار و 
پرانتز محدود قرار ندارد بلکه از یک سو، این عالم به 
یک مبدا)الله( وابسته است و این جهان نیز به نشانه 

های خدا تعبیر می شود.
آیت الله اعرافی یادآورشد: این جهان از یک سو، 
آیه و جلوه الهی است و در رخ این عالم و جهان 
طبیعت، جهانی دیگر دیده می شود؛ عالم قدس نیز 
در این جهان دیده می شود؛ از دیگر سوی پرانتز 
سمت دیگر نیز در تلقی الهی، از این جهان برداشته 
می شود زیرا این جهان با مرگ و فروریختن آسمان 
ها به نقطه پایان نمی رسد؛ نه انسان با مرگ به نقطه 
پایان می رسد و نه جهان با خرابی و متلاشی شدن 

ویران خواهد شد.
وی گفت: این عالم آیات و جلوه گاه صفات و اسما 
خداست و دوم اینکه این جهان رهسپار به جهان 
دیگر است و به جهان دیگر گره خورده است؛ این 
تلقی از عالم، اساس تلاقی ادیان الهی با دنیای مادی 

است.
آیت الله اعرافی یادآورشد: قرآن کریم بیان می 
کند که فرزندان آرایه و زینت زندگی انسان است؛ 
آیه دیگر بیان می کند که فرزند نیز مثل نعمت 
های دیگر، وسیله امتحان و آزمایش انسان است؛ 
نعمت ها از جمله مال می تواند حیات سعادت آمیز 

و شقاوت آمیز را برای انسان رقم بزند.

اجتماعی6

رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

40پایگاهمسجدبهامکاناتورزشیتجهیزمیشود
رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه ۲۷ پایگاه 
مسجد در شهر قم به امکانات ورزشی به  تناسب محیط مسجد تجهیز شده است گفت: 
درصدد هستیم به دلیل چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ۴۰ مسجد را تا پایان 

سال به امکانات ورزشی متناسب با مسجد تجهیز کنیم. 
حسن مالکی نژاد در جلسه پرسش و پاسخ با شهروندان منطقه سه که در مسجد 
موسی بن جعفر)ع( خیابان شهید بهشتی برگزار شد با اشاره به تجهیز مساجد به 
امکانات ورزشی اظهار داشت: سیاستی که در کمسیون فرهنگی شورای شهر در نظر 
گرفته ایم این است که مساجد علاوه بر نمازخواندن دیگر خدمات از جمله امکانات 
ورزشی را ارائه دهد. وی با بیان اینکه ۲۷ مسجد در شهر قم به امکانات ورزشی 
به تناسب محیط مسجد تجهیز شده است، افزود: پایگاه های فرهنگی ورزشی این ۲۷ 
مسجد فعالیت های خود را آغاز کرده اند دیگر مساجد نیز باید درخواست های خود را به 
منظور تجهیز پایگاه های مساجد به شهرداری این منطقه ارائه دهند تا پیگیری های لازم 
صورت گیرد. رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای شهر قم ادامه داد: درصدد 
هستیم به دلیل چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی ۴۰ مسجد را تا پایان سال 
به امکانات ورزشی متناسب با مسجد تجهیز کنیم. سید شمس الدین نعمتی شهردار 
منطقه سه قم نیز در ادامه با اشاره به مشکلات فاضلاب در این منطقه اظهار داشت: 

متأسفانه سازمان آب و فاضلاب در حق این منطقه کم لطفی می کند.
وی افزود: برای آسفالت کردن خیابان ها از تمامی اداراتی که در ارتباط با حفاری ها 
ذی نفع هستند استعلام می کنیم و از این امر اطلاع دارند که در صورت آسفالت کردن 
خیابان ها تا چهار سال حق حفاری ندارند اما اکنون عمده گلایه های مردم این بوده 
که سازمان آب و فاضلاب مدعی شده که شهرداری مجوز برای حفاری نمی دهد 
درصورتی که این ادعا کذب است. شهردار منطقه سه قم به افزایش خدمات بیمارستان 
شهید بهشتی اشاره و عنوان کرد: درون بیمارستان شهید بهشتی مازاد بر فضای خود 
برای ارائه خدمات ساختمان ساخته می شود به همین دلیل مشکلات ترافیکی ایجاد 
می کند اما برای برطرف کردن این مشکل فضایی برای پارکینگ طبقاتی در نظر 
گرفته شده که در حال پیگیری است. وی به مشکلات خیابان چمران جنوبی اشاره 
و خاطرنشان کرد: برای برطرف شدن مشکل خیابان چمران جنوبی باید حداقل ۳۰ 
خانه را تملک کنیم که اکنون با مشکل بودجه مواجه هستیم، اما هرکدام از مالکین 

تقاضا داشته باشند می توانیم با خدمات غیرنقد مانند زمین معوض با آنان تهاتر کنیم.
*ایستگاه های صلواتی  در قم نظام مند شود

سید مجتبی سبحانی در این جلسه مشکل زباله در کوچه و خیابان های منطقه سه 
را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: گذاشتن سطل های بزرگ بر سر خیابان ها موجب 
ایجاد بوی نامطبوع می شود بنابراین باید بر روی تفکیک زباله فرهنگ سازی کنیم تا 

بتوانیم این مشکل را برطرف کنیم.
وی با اشاره به آسیب های اجتماعی در فضای بوستان ها گفت: جمع آوری و رسیدگی 
به افراد معتاد در فضای سبز و بوستان های شهری بر عهده ما نبوده و این نیروی انتظامی 
است که باید با چنین افرادی برخورد کند.  رئیس کمیسیون خدمات شهری و امور 
زائران شورای شهر قم به توسعه فضای سبز در سطح شهر اشاره و تصریح کرد: رویکرد 
ما در شورای شهر توسعه فضای سبز و بوستان های شهری است به همین دلیل درصدد 

هستیم تا هر مکانی که در شهر مناسب بوستان است را آماده کنیم.
سبحانی آبیاری فضای سبز را مورد توجه قرار داد و عنوان کرد: رویکرد این مجموعه 
در موضوع آبیاری فضای سبز و بوستان های شهری به صورت غرق آبی نبوده بلکه به 

دلیل وجود مشکل کم آبی به صورت قطره ای انجام می شود.
وی به ارائه گزارشی به مجوزات ایستگاه های صلواتی و بررسی آنان پرداخت و ابراز 
کرد: در ایام نیمه شعبان ۱۶۰ مجوز برای ایستگاه های صلواتی صادر شده است که ۱۰۰ 
مجوز در مسیر حرم تا حرم و مابقی آن در سطح شهر برپا شده است. عضو شورای شهر 
قم با بیان اینکه ایستگاه های صلواتی باید نظام مند شوند، ادامه داد: ایستگاه های صلواتی 

باید مورد بررسی قرار گیرند تا از لحاظ بهداشتی مشکلی نداشته باشند.

مشاور فرمانده کل سپاه درقم : 

نظاماسلامیبزرگترینمانعسیطرهکامل
آمریکابرجهاناست

مشاور عالی فرمانده کل سپاه پاسداران، ملت ایران را مقاومترین مردم جهان در برابر 
زورگویی ها و زیاده طلبی های دولتمردان آمریکا دانست و گفت:  جریان انقلاب اسلامی 

بزرگترین مانع برای سیطره کامل آمریکا بر جهان است. 
سردار خسرو عروج پنجشنبه شب در پانزدهمین یادواره ۱۵۲شهید شهرک شهدای 
قم در مسجد موسی بن جعفر)ع( اظهار داشت: مقام های آمریکایی به وضوح اذعان 
کردند، که هر حرف و یا ادعایی را که مطرح می کنند، رهبر معظم انقلاب تنها 
شخصیتی در جهان است که تنها به فاصله نیم ساعت سخن آنها را لکه دار می کند. 

وی افزود: این حرف در حالی از سوی رئیس جمهوری ملعون آمریکا گفته می شود، که 
این کشور خود را پیروز جنگ های نظامی، سیاسی، اقتصادی، نظامی و علمی جهان می 
داند، و مقام های آن می گویند قدرتشان آن قدر زیاد است که اگر جمعیت آمریکا به یک 
میلیارد تن برسد نیز برای آنها امکانات کافی وجود دارد.  عروج با اشاره به موضوع تربیت و 
فرهنگ اسلامی و نقش آن در پرورش انسانهای مومن، شجاع، جان برکف و فداکار افزود: 
سازمان رزم ما کلاسیک نیست، که همه را بشناسیم، ولی همین نیروهایی که برای حضور 
در میدان جنگ انتخاب می شوند، نیز کاری می کنند که رئیس جمهوری ملعون آمریکا 
به هیچ وجه نمی تواندترس خود را از آنها مخفی نگه دارد.  وی با بیان اینکه طبق اسناد 
موجود در جنگ نابرابر عراق علیه ایران همه اقشار جامعه از کودکان تا پیرمردها و پیرزن 
ها برای دفاع از کشور در جبهه حضور پیدا کردند، گفت: مطابق آنچه که در دانشگاه های 
نظامی آموزش داده می شود، در هر جنگی که ترکیب و آرایش نیروها سه تن در مقابل 
یک تن باشد، به راحتی می توان یک کشور را به کلی زیر و رو کرد، اما در دوران دفاع 
مقدس هزار نیروی دشمن در مقابل یک نیروی ایران صف آرایی کرد، و هر رزمنده ای 
که در خط مقدم جبهه در حال جنگ بود، نیز ۲۰ تن در پشت جبهه او را پشتیبانی می 
کردند، و این در جهان بی نظیر است .  وی گفت: در حال حاضر دشمن بواسطه تجربه 
ای که از جنگ با کشور و نظام داشته، بدون محاسبه تعداد و کمیت نیروها، خود را نه 
در یک جبهه نظامی بلکه با یک تفکر در جنگ می بیند.  این مراسم برای بزرگداشت 
۱۵۰شهید شهرک شهدای قم و همچنین شهید مدافع حرم مجید عسکری جمکرانی و 
حجت الاسلام تقوی که در جریان حادثه تروریستی حمله به ساختمان مجلس شورای 

اسلامی در هفدهم خرداد سال ۹۶ به شهادت رسید، ترتیب یافته بود. 

به مناسبت میلاد حضرت معصومه)س(؛

جشن»شمیمریحان«درقمبرگزارمیشود
مدیر مجمع جوان ستایشگر گفت: جشن شمیم ریحان با حضور ۴۰۰ دختر قمی و 
جمعی از مسئولان، شب میلاد حضرت معصومه)س( در تالار مرکزی شهر قم برگزار 
می شود. دانیال اناری ضمن تبریک میلاد با سعادت کریمه اهل بیت)ع( از برگزاری 
جشن »شمیم ریحان« برای دومین سال در قم خبر داد و با اشاره به علت این نام 
بر روی جشن دختران اظهار کرد: روایتی هست که پیامبر اکرم)ص( زن را به دسته 
ریحان توصیف می کنند و با توجه به اینکه جشن »شمیم ریحان« به دختران اختصاص 
دارد این عنوان بر روی آن گذاشته شد. وی با اشاره به اینکه جشن »شمیم ریحان« 
برای نخستین بار سال گذشته با حضور پرشور دختران قمی در سالن شهرداری قم 
برگزار شد، تصریح کرد: این جشن امسال عصر شنبه همزمان با شب میلاد حضرت 
معصومه)س( در تالار مرکزی شهر واقع در بلوار خاکفرج برگزار می شود. عضو مجمع 
استانی جوانان قم با تأکید بر اینکه ۱۳ شاخص برای تجلیل از دختران در نظر گرفته 
شده تا از آنان تجلیل شود، تصریح کرد: دختر جوان برتر قرآنی، دختر جوان موفق 
روستایی، دختر جوان مخترع و مبتکر، دختر جوان ورزشکار، دختر جوان معلول دارای 
توانایی های خاص، دختر جوان برتر دانشجوی نخبه، دختر جوان فعال ادبی، دختر 
جوان فعال هنرمند، دختر جوان فعال اجتماعی، دختر جوان کارآفرین برتر و دختر 
جوان بسیجی نمونه از شاخص هایی است که برای تجلیل از دختران در نظر گرفته شده 

است. همچنین از پنج دختر شهید مدافع حرم با ملیت ایرانی نیز تجلیل خواهد شد.
وی ادامه داد: اصلی ترین محور و هدف جشن »شمیم ریحان« ایجاد یک پویش ملی 
است که دختران ایران زمین به صورت مشترک در یک جشن شرکت می کنند و در 
مسائل فرهنگی کشور تأثیر خاصی می گذارند. اناری اضافه کرد: جمعیت قابل توجهی 
در این پویش شرکت دارند که به عنوان بازویی توانمند برای دولت و جامعه برای رفع 
مسائل فرهنگی کشور می توانند مؤثر واقع شوند. وی اضافه کرد: در اجرای این جشن 
پرشکوه ۱۵ دستگاه اجرایی دولتی و غیر دولتی از جمله اداره کل ورزش و جوانان، 
شهرداری قم، سازمان صنعت و معدن و تجارت استان قم، اداره کل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی قم، استانداری و ... مشارکت دارند.

در شهرستان شهریار برگزار شد

نشستتخصصیکارگروهفرهنگی
ایمان :خانم افشار 

دومین جلسه  کارگروه تخصصی شورای فرهنگ عمومی باحضور  عبدالرضا علی 
پناه رئیس اداره ودبیرشورای فرهنگ عمومی و کارشناسان معرفی شده باموضوع ایجاد 
نشاط اجتماعی وامید برگزارشد . بنا بر این گزارش ، دبیرشورای فرهنگ عمومی ضمن 
تشکراز حضوربموقع اعضا ء درسخنانی به اهمیت ونقش نشاط اجتماعی وامید درپویایی 
جامعه اشاره وافزود : می بایست باهمه ظرفیتها وامکانات درایجاد نشاط وامید تلاش 
نمائیم تا شاهد تحولی شگرف دراین حوزه باشیم. درادامه کارشناسان حاضر درجلسه 
به بیان پیشنهادات درخصوص ایجاد نشاط اجتماعی وامید پرداختند . شایان ذکر می 
باشد باتوجه به اهمیت موضوع دستورجلسه مقررشد کارشناسان درجلسه آتی به بیان 
راهکارها وپیشنهادات خودرا ارائه نمایند و همچنین ایجاد نشاط وامید دردستورجلسه 

اعضای کارگروه تخصصی فرهنگی قرار گرفت .

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم :

قمتوانتامیننیازهایصنعتیلبنانرادارد
معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم، با اشاره به ظرفیت های صنعتی و تولیدی 
قم گفت: شهرکهای صنعتی این استان توان و آمادگی کامل برای تامین نیازهای 

صنعتی لبنان و به ویژه منطقه نبطیه و جنوب این کشور را دارد. 
یونس عالی پور روز پنجشنبه در جلسه مشترک شهردار و مسئولان شهر نبطیه لبنان 
با مسئولان شهرک صنعتی شکوهیه قم ؛ با بیان اینکه هم اکنون محصولات تولیدی 
قم به ۴۰ کشور و در ۷۰ گروه کالایی صادر می شود تاکید کرد: از جمله ویژگی های 
واحدهای صنعتی استان، دارا بودن واحدهای پژوهشی و تولید متناسب با بازار هدف 
است. وی ادامه داد: در صورتی که لیست نیازمندیهای صنعتی لبنان به قم ارائه شود، 
از تمام ظرفیت های تولیدی استان برای تامین این نیازمندی ها استفاده و اگر امکان 
تولید آن محصول در قم وجود نداشته باشد از ظرفیت سایر مناطق کشور برای تامین 
این نیازمندی ها استفاده می کنیم. نماینده شرکت شهرک صنعتی قم در شهرک 
شکوهیه، نیز در این دیدار با بیان اینکه این شهرک جزء ۱۰ شهرک صنعتی کشور 
است گفت: شهرک با حدود یک هزار و ۵۰۰ هکتار وسعت دارای یک هزار و ۲۷۰ 
واحد دارای مجوز فعالیت است که ازاین تعداد ۸۰۰ واحد در حال فعالیت و مابقی نیز 
در حال ساخت می باشد. نبی الله آمره ای با بیان اینکه ارتباطات بسیار خوبی بین 
واحدهای صنعتی و تولیدی شهرک شکوهیه با کشورهای آسیایی و اروپایی ایجاد شده 
است تاکید کرد:عراق، افغانستان، پاکستان، روسیه، آذربایجان، آلمان، ایتالیا و ارمنستان 
کشورهایی است که محصولات تولیدی شهرک صنعتی شکوهیه به آنها صادر می شود. 
وی با اشاره به سرمایه گذارای سرمایه گذارانی از کره و ترکیه در شهر صنعتی شکوهیه 
ادامه داد: صنایع غذایی، بهداشتی، نساجی، شیمیایی، فلزی، الکترونیکی و همچنین 
صنایع ساختمان سازی از جمله صنایع است که در این زمینه ها واحدهای برجسته 
صنعتی در این شهرک فعالیت می کنند. آمره ای، توانمندی در تولید بر اساس نیاز 
بازارهای هدف را از جمله ویژگی های این شهرک صنعتی دانست و ادامه داد: بیشتر 
واحدهای صنعتی مستقر در این شهرک دارای واحدهای تحقیق و پژوهشی هستند و 
بر اساس فناوری های روز دنیا در حال تولید محصول هستند که می توانند بر اساس 
نیازهای لبنان، محصولات مورد نیاز را تولید کنند.  مسئول فعالیت شهرداری های 
حزب الله درجنوب لبنان با بیا اینکه لبنانی ها به ایران تعلق قلبی دارند گفت: علاقه ما 
گسترش همکاری های صنعتی و تولیدی با جمهوری اسلامی در تمام زمینه هاست. 
حاتم حرب همچنین بانامناسب بودن سطح روابط اقتصادی میان قم ولبنان ادامه داد: 
درسال های اخیرکه وزیربازرگانی و صنعت و معدن لبنان از حزب الله انتخاب شده 
جای تعجب است که چرا روابط اقتصادی میان این ۲ کشور در سطح مطلوبی نبوده 
است. وی با تاکید بر ارتقای سطح همکاری صنعتی و تولیدی میان قم و نبطیه افزود: 

پیگیری لازم برای گسترش روابط صنعت لبنان با صنایع ایران را انجام خواهیم داد.

مسئول بسیج جامعه زن سپاه قم : 

۹۲برنامهفرهنگیدرهفتهحجابدرقماجرامیشود
مسئول بسیج جامعه زنان سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( قم، گفت: در سالروز واقعه 
مسجد گوهر شاد و به خاک و خون کشیده شدن مردم توسط ماموران رضا شاه به جرم 
داشتن حجاب ، ۹۲ برنامه متنوع فرهنگی به مناسبت هفته عفاف و حجاب با مشارکت 
آحاد مردم به ویژه بانوان در این استان به اجرا درمی آید.  مرضیه ابراهیم  آبادی در 
گفت  وگو با ایرنا، بیان کرد: در همین رابطه همایش عفاف و حجاب، امشب با حضور 
گسترده بانوان استان در مصلای قدس شهر قم، با اجرای برنامه های متنوع فرهنگی، 
برگزار خواهد شد. وی افزود: همچنین قرار است به مناسب سالروز میلاد حضرت 
معصومه )س( و دهه کرامت بانوان استان راهپیمایی گسترده ای را از میدان روح الله، 
تا حرم مطهر کریمه اهل بیت )ع( برگزار و در جریان این مراسم به تمام بانوان محجبه 
شاخه گلی اهدا شود. از ۲۴ تیرماه همزمان با سالروز میلاد حضرت معصومه)س( 
تا سوم مردادماه سالروز ولادت امام رضا)ع( دهه کرامت نامگذاری شده است. وی 
همچنین گفت: قیام خونین مردم در مسجد گوهرشاد، در ۲۱ تیرماه سال ۱۳۱۴، 
نشان دهنده اوج فداکاری ملت ایران برای حفاظت از ارزش های دینی و اسلامی خود 
در برابر توطئه یک رژیم بی هویت بود که امروز از آن به عنوان نماد صیانت از عفاف و 
حجاب یاد می شود. ابراهیم آبادی با اشاره به اینکه برای مقابله با توطئه های دشمن 
در حوزه عفاف و حجاب، باید بنیان خانواده ها بیش از پیش مستحکم شود، افزود: 
تلاش شده است این مساله در اجرای برنامه های هفته عفاف و حجاب در قم با عنوان 
»حافظان حریم خانواده« مورد توجه قرار گیرد. وی بیان کرد: به مناسبت هفته عفاف 
و حجاب، نمایشگاه هایی در همین زمینه در بوستان ها و مکان های پرتردد استان 
برپا و محصولات فرهنگی در این رابطه عرضه خواهد شد؛ همچنین تلاش می شود 
از فضای مجازی در ترویج امر عفاف و حجاب به شکل مطلوب استفاده گردد. وی 
ادامه داد: تمامی مساجد و مراکز فرهنگی قم در این ایام، برای فرهنگ سازی بیشتر 
در مساله عفاف و حجاب تلاش می کنند، و فضای شهر برای گفتمان سازی گسترده 
آماده است. ابراهیم آبادی با اشاره به این که بیش از ۱۵۰ هزار تن عضو بسیج جامعه 
زنان قم هستند، گفت: برنامه های هفته عفاف حجاب علاوه بر حضور بانوان بسیجی، 

با مشارکت همه مردم و نهادهای استان به صورت جمعی و گسترده برگزار می شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم:

جشنوارهرضویفرصتخوبیدرمعرفی
فرهنگاهلبیت)ع(است

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم گفت: برگزاری جشنواره رضوی 
فرصت بسیار خوبی در معرفی فرهنگ اهل بیت)ع( است.

سید محمد رضا هاشمی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین جباری مدیر کل 
کتابخانه های عمومی استان قم عنوان کرد: کتابخوانی یک امری ضروری در جامعه و 
حساس ترین مساله است و باید فرهنگ مطالعه و کتابخوانی در میان مردم ترویج شود.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری قم افزود: توسعه فرهنگ مطالعه 
و تسهیل کتابخوانی در جامعه نیز یکی از رسالت های مهم دستگاههای اجرایی و 

مسئولان فرهنگی است که باید بدان توجه داشته باشند.
وی تصریح کرد: مطالعه دارای بازخورهای مثبتی است که اگر مردم نسبت به آن 
گرایش یابند و مسئولان نیز اهتمام داشته باشند این بازخوردهای مثبت به جامعه و 
خانواده باز می گردد. هاشمی ضمن قدردانی از تلاش کتابداران و متولیان در حوزه 
کتابخوانی در اداره کل کتاب خانه های عمومی استان قم خاطرنشان کرد: اگر در امور 
فرهنگی موفق و خلاق باشیم و روندی یکنواخت را دنبال نکنیم به طور حتم معضلات 
اجتماعی و بحران های اقتصادی و خانوادگی برطرف می شود. وی مطالعه را یکی از 
نیازهای اصلی جامعه دانست و افزود: با مطالعه و خواندن است که مردم یک جامعه به 
دانش وآگاهی، هم افزایی و تعامل بیشتر با یکدیگر می پردازند.  معاون سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استانداری قم با گرامیداشت دهه کرامت نیز یادآور شد: برگزاری جشنواره 
رضوی فرصت بسیار خوبی در معرفی فرهنگ اهل بیت)ع( است. وی تاکید کرد: در 
دهه کرامت نیز می توان به خوبی سیره و شخصیت حضرت امام رضا)ع( و حضرت 
معصومه)س( را تبیین کرد تا جامعه با شناخت کافی این انوار الهی را به عنوان الگو و 
سرمشق خود قرار دهند. در ادامه مدیر کل کتابخانه های عمومی استان قم نیز با ارائه 
گزارشی از فعالیت های فرهنگی و اجتماعی بیان کرد: در حال حاضر استان قم در حوزه 
کودک و نوجوان و تولید خط بریل و ارسال آن به سراسر کشور موفقیت های خوبی را 
به دست آورده است. حجت الاسلام والمسلمین جباری افزود: همچنین کتابخانه های 
عمومی استان قم دارای ظرفیت های بالنده ای جهت مطالعه و کتابخوانی در میان بانوان 
است و در این زمینه فعالیت های گسترده ای صورت پذیرفته است و استقبال خوبی 
را از این قشر شاهد می باشیم. وی در مورد برگزاری هشتمین جشنواره رضوی در 
بخش های مختلف خاطرنشان کرد: استانداری در اطلاع رسانی در خصوص برگزاری 

جشنواره نقش مهمی ایفاء می کند که جای قدردانی دارد.

با حضور آیت الله مکارم شیرازی :

کتابرواییوحدیثی»الجامعفیالرجال«
درقمرونماییشد

کتاب روایی و حدیثی »الجامع فی الرجال« روز پنجشنبه طی آیینی با حضور آیت الله 
ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید در مدرسه علمیه امام سجاد)ع( قم رونمایی شد.  این 
مرجع تقلید در این آیین، علم رجال را یکی از مهمترین علوم اسلامی عنوان کرد و گفت: 
کتاب یاد شده که تاکنون قابل عرضه نبود پس از سال ها زحمت و تلاش و همچنین 
اصلاح و مشخص کردن جامع پاورقی ها و نشانی ها در ۱۲جلد چاپ شده و به صورت یک 
اثر نفیس، خوب و آبرومند در اختیار عموم قرار می گیرد . کتاب الجامع فی الرجال تالیف 
محقق فرزانه شیخ موسی عباسی زنجانی)ره( و با تحقیق حجت الاسلام حسینی قزوینی 
به منظور بهره مندی محققان علوم اسلامی به همت موسسه علمی تحقیقاتی حضرت 
ولیعصر)عج( عرضه شد.  آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به این که این کتاب دارای امتیاز 
های مهمی است، جامعیت را نخستین آن ذکر کرد و افزود: در این کتاب نام ۱۹هزار راوی 
حدیث آمده در حالی که وقتی به آثار دیگر روایی و حدیثی مانند اصول کافی نگاه می 
کنیم، فقط اسامی چهار هزار تن ذکر شده است.وی ادامه داد: در این اثر نه تنها راویان 
کتاب کافی، بلکه راویان کتب اربعه و بحارالانوار نیز استخراج شده و مورد بجث قرار گرفته 
که این جامعیت و گسترش قابل توجه است .وی دومین امتیار این اثر را نام بردن از رجال 
در کتاب های روایی اهل سنت دانست و گفت: سوابق عده ای از راویان حدیث که نامشان 
در صحیحه یعنی صحیح بخاری و صحیح مسلم برده شده نیز در این کتاب آورده شده که 
زمینه شناخت بهتر رجال حدیثی شیعه را فراهم می کند. آیت الله مکارم شیرازی با بیان 
این که در بسیاری از کتاب های رجال، راویان حدیث مجهول الحال هستند، افزود: در این 
کتاب به مجهول بودن این افراد قناعت نشده و با تبیین قراین و شواهدی از جمله روایت 

ها هویت آنها مشخص شده است.

انتظارهای چندماهه برای دریافت یک نوبت انجام سونوگرافی توسط پزشک 
زن، مشکلی است که بسیاری از زنان قمی به آن اعتراض دارند، اعتقادات مذهبی 
و شرایط ویژه شهر قم سبب شده است که بسیاری از زنان قمی راضی نشوند 
برای انجام سونوگرافی به پزشکان مرد مراجعه کنند، همین موضوع بار مراجعه 
به رادیولوژیست های زن را افزایش داده و در نتیجه نارضایتی مراجعه کنندگان از 

انتظارهای طولانی مدت را هم به همراه دارد.
مردم در حالی از کمبود پزشک زن در این حوزه انتقاد دارد که رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم در گفت وگویی   گفت : برای حل این مشکل ضرورتی ندارد که 
تعداد رادیولوژیست های زن را افزایش دهیم بلکه با تربیت تکنسین در این رشته 

می توانیم این مشکل را حل کنیم.
به اعتقاد ابوالفضل ایرانی خواه امروز در دنیا هم این رویکرد حاکم شده است و 
تکنسین ها در اجرای خدمات پاراکلینیکی ورود کرده اند چرا که با هزینه بسیار 
پایین تر دوره های کوتاه تر به انجام می رسد و بار کمتری برای دولت خواهد داشت.

به گفته وی در این روش، دستور متخصص توسط تکنسین انجام می شود 
و پزشک متخصص که در یک مرکز فرماندهی که حتی ممکن است در خود 

مرکز نباشد حضور دارد و با دریافت نتایج آزمایش های گزارش نهایی را صادر 
کند. همان طور که امروز این روش در ام آر آی و سی تی اسکن نیز به کار گرفته 

می شود و در سیستم سونوگرافی نیز این بازنگری ها در حال انجام است.
آن طور که ایرانی خواه گفته است، مسئله کمبود سونوگرافیست زن پیش 
از این نیز توسط نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی مطرح شده بود و 
درخواست کرده بودند که با رایزنی با وزارت بهداشت تا چند سال دانشجو در 
رشته رادیولوژی تنها از بین زنان جذب شود، در حالی که کمبود حاد و ویژه ای 
در استان در رابطه با رادیولوژیست های زن وجود ندارد، بلکه مشکل اصلی 
ضعف فرهنگ سلامت در جامعه و درخواست های غیرضروری انجام خدمات 

پاراکلینیکی است.
ایرانی خواه اعتقاد دارد که این حجم از درخواست بیمار برای انجام خدمات 
پاراکیلینیکی از جمله سونوگرافی پزشکان را هم به این سمت و سو سوق داده 
است و حتی گاهی برای ساده ترین بیماری ها نیز درخواست انجام سونوگرافی 
وجود دارد که همین موضوع هزینه های بسیار زیادی را به سیستم درمان کشور 

تحمیل می کند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

میزاندرخواستسونوگرافیدرقمغیرمنطقیاست

استاندار قم:

معافیتهاوتسهیلاتحمایتیبهمودیانخوشحسابمالیاتیارائهشود
استاندار قم با بیان اینکه اصل مالیات نباید نادیده 
حساب  خوش  مودیان  داشت:  اظهار  شود  گرفته 
بایستی از معافیت ها و تسهیلات حمایتی برخوردار 

شوند.
سید مهدی صادقی در دیدار  مسیحی معاون ارزش 
با  مالیاتی کشور طی سخنانی  امور  افزوده سازمان 
بیان اینکه عموم مردم نسبت به پرداخت مالیات در 
راستای رشد و توسعه ی کشور نظر مثبت دارند اظهار 
داشت: افزایش میل و رغبت عمومی برای مشارکت در 

پرداخت مالیات نتیجه ی مدیریت باتجربه و کاراست.
وی با بیان اینکه تغییر مدیریت در اداره کل امور 
مالیاتی قم طی دو سال اخیر افزایش رضایتمندی 
مودیان را بهمراه داشته است افزود:  این رضایتمندی 
که موجب جذب بیشتر منابع نیز شده است، ثمره ی 

همراهی این اداره کل با مودیان می باشد.
استاندار قم ادامه داد: اصل مالیات نباید نادیده گرفته 
افراد  به  ارائه ی تسهیلات  شود؛ ولی معافیت ها و 
خوش حساب از جمله اصولی است که خوش حسابی 

مودیان را به دنبال خواهد داشت.
صادقی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
واگذاری پروژه ها به بخش خصوصی از اولویت های 
دولت است بیان داشت: دولت به تنهایی توان مهار بار 
اقتصاد کشور را ندارد و معتقدیم باید از بازوی بخش 
خصوصی کمك گرفته شود. نماینده عالی دولت در 
استان خاطرنشان کرد:  ریسك پذیری مدیران یکی از 
اصول توسعه و پیشرفت است و این مسئله با همراهی 

دستگاه های نظارتی محقق خواهد شد.

معاون امور عمرانی استاندار قم:

مطالعاتریزپهنهبندیاستانقم
بایستیبازنگریشوند

معاون امور عمرانی استاندار قم با بیان اینکه طرح های مطالعاتی 
میزان آسیب پذیری قم در برابر زلزله جامع نیستند اظهار داشت: 

مطالعات ریزپهنه بندی استان قم بایستی بازنگری شوند.
محسن بهشتی در جلسه شورای مدیریت بحران استان قم طی 
سخنانی با اشاره به مطالعات طرح تفضیلی شهر قم اظهار داشت: 
متاسفانه ارائه ی مجوزها در گذشته بر اساس این مطالعات نبوده 
است و در بسیاری از نقاط شهر تراکم بیش از حد مشخص شده در 

مطالعات و اسناد بالادستی است.
معاون امور عمرانی استاندار قم افزود: استقلال شهرداری ها مالی 
دارند، این آسیب را به همراه دارد که مدیران دوره های خودشان را 

می بینند که این امر، تصمیمات مقطعی را به دنبال دارد.
وی با اشاره به مطالعات ریزپهنه بندی انجام شده در گذشته گفت: 
مطالعات پیشین که مناطق دارای گسل را مشخص می نمایند، مورد 
توجه قرار نگرفته و در مرجع استانی نیز تصویب نشده اند و بایستی 

بازنگری شوند.
بهشتی بیان داشت: حوادث طبیعی از جمله زلزله با توجه به 
تجربیات گذشته در قم قابل وقوع است و از اینرو بایستی تدابیر لازم 

برای کاهش خسارات احتمالی اندیشیده شود.
در این جلسه گزارشی از نقاط زلزله خیز استان قم و نیز راهکارهای 

کاهش تلفات ناشی از بلایای طبیعی ارائه شد.

دبیرکل جبهه فرهنگی حجاب: 

صهیونیسمبهدنبالتخریبعفافوحجابدرایراناست
دبیرکل جبهه فرهنگی حجاب و عفاف گفت: امروز صهیونیسم جهانی برای ضربه زدن به نظام 
مقدس جمهوری اسلامی به دنبال تخریب عفاف و حجاب در کشورمان است.  حجت الاسلام 
والمسلمین سید محمد محسن دعایی عصر پنجشنبه در »اجتماع مردمی حافظان حریم و خانواده« 
در قم افزود: امروز دشمنان اسلام و انقلاب همچون زمان واقعه گوهرشاد با هجمه به عفاف و حجاب 
به دنبال اهداف شوم خود هستند.  وی با بیان این که دشمنان در یک حرکت نرم و آهسته می 
خواهند عفت و حیا در جامعه را از میان بردارند، بر ضرورت مقابله با این توطئه دشمنان تاکید کرد و 
گفت: دشمنان از این طریق به دنبال تسلط بر ایران اسلامی هستند و به جای بمب و موشک، توسعه 

بی عفتی در جامعه را در دستور کار خود قرار داده اند.  
وی با بیان این که بیش از ۶۰۰ روایت از ائمه اطهار)ع( در باب عفاف و حجاب وجود دارد، 
خاطرنشان کرد: امروز زنان مومن و انقلابی باید در برابر این توطئه مستکبران ایستادگی کنند.  
مشاور رهبر معظم انقلاب در امور بانوان نیز در این مراسم با بیان این که امروز ملت های مسلمان در 
تبعیت از انقلاب اسلامی در برابر مستکبران جهانی بپا خاسته اند، اظهار داشت: همه باید به گونه ای 
رفتار کنند که زمینه ساز ظهور امام زمان)عج( باشند و یکی از مهمترین اقدام ها، جهاد برای حفظ 
عفاف و حجاب در جامعه است.  کبری خزعلی با اشاره به اهمیت و جایگاه عفاف و حجاب در مکتب 
والای اسلام، خاطرنشان کرد: حادثه گوهرشاد نشان دهنده اوج پایبندی ملت غیور ایران اسلامی به 
مساله حجاب و ایستادگی در برابر توطئه های شوم دشمنان است. در پایان این مراسم که با حضور 
عده زیادی از بانوان مومن قمی در مصلای قدس ترتیب یافت، بیانیه ای نیز قرائت شد و با تکبیر 

حاضران مورد تایید قرار گرفت. 
در ۲۱ تیرماه ۱۳۱۴ مردم مشهد در اعتراض به قانون ممنوعیت حجاب در مسجد گوهرشاد تجمع 
کردند و این تحصن به شدت سرکوب و شمار زیادی کشته و زخمی شدند. شورای فرهنگ عمومی 

کشور این روز را به عنوان روز عفاف و حجاب نامگذاری کرده است.






